

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလရှည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူနေရခြင်းသည် ရန်သူနှင့်အတူနေရသကဲ့သို့ အခါခပ်သိမ်း ဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့်အတူတကွ နေရခြင်းသည် ဆွေမျိုးတို့နှင့်အတူတကွ နေထိုင်ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၀၇)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီရန်အစွလာမ်မစ်သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုများမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီရန်အစွလာမ်မစ်သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nassereddin HEIDARI သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်ရွက်ရေးဌာနသို့ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးပေးအပ်သည်။
 ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုများမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သိပ္ပံနည်းပညာကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီရန်အစွလာမ်မစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nassereddin HEIDARI က ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးပေးအပ်သည်။



ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇

ဟားခါး	၂ ဒသမ ၈	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
တီးတိန်	၄ ဒသမ ၄	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပြင်ဦးလွင်	၄ ဒသမ ၆	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပူတာအို	၅ ဒသမ ၀	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်

ယနေ့ ဖတ်စရာ

စာဖတ်သည့်ယဉ်ကျေးမှုအစ ပညာသင်ကျောင်းများက
 ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ဘဝကို ရိုးသားမှုနဲ့တည်ဆောက်ကြမယ်
 ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

ရတနာပုံ(မန္တလေး)နန်းမြို့တော်အတွင်းရှိ တံခါးနီမြို့ရိုးကို သုတေသနပြုတူးဖော်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
 စာမျက်နှာ » ၁၇

ကြေးမုံ

ရပ်ရွာတည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေး ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် “ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး” ဟူသည့် နိုင်ငံရေး ဦးတည်ချက်ကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်း မှ ပြည်သူတို့၏လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ပေးရန် ဖော်ဆောင်နိုင်ပြီး ပြည်သူ များ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ နေထိုင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက နိုင်ငံစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ မြို့ရွာများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာစေရေးကို နှစ်စဉ်အလေးထား စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသောဒေသများတွင် မြို့ရွာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိသောဒေသများတွင် မြို့ရွာများဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာအောင် မဆောင်ရွက်နိုင်ဘဲ မငြိမ်းချမ်းသော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ အကျိုးဆက်ကြောင့် ဒေသပြည်သူများမှာ ဒုက္ခဆင်းရဲနှင့် အခက်အခဲတွေ့ကြုံရသည့် အပြင် မြို့ရွာများပါ ပျက်စီးဆုံးရှုံးနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကာလတွင် အချို့ဒေသများ၌ အကြမ်းဖက်သမားများက မြို့ရွာများသို့ ဝင်ရောက်ပြီး အရပ်သားပြည်သူများကို လူသားတိုင်းအဖြစ် အကာအကွယ်ယူ၍ နယ်မြေဒေသလုံခြုံရေးအေးချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေကြသော လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ချောင်းမြောင်းပစ်ခတ်ခြင်း၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်ခြင်းစသည်တို့ကို ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် အကြမ်းဖက် CRPH နှင့် NUG တို့၏စေခိုင်းမှုဖြင့် ဒေသခံ PDF အကြမ်းဖက်သမားများ နိုင်ငံအတွင်းရှိ အချို့ကျေးရွာများတွင် ခိုအောင်းနေထိုင်ပြီး အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဘာသာရေးအဆောက် အအုံများ၊ စာသင်ကျောင်းများတွင် လက်နက်ခဲယမ်းများ သိုဝှက်သိမ်းဆည်းထား ကြောင်း နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေသောလုပ်ရပ်များနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လက်ခံနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ဒေသပြည်သူအချို့၏ လျှို့ဝှက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမှုများအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရုတ်တရက် ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်ရှင်းလင်းပြီး နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို မြင်တွေ့သိရှိကြရမည်ဖြစ်သည်။

အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ယခင်ကာလများကလည်း အုပ်ချုပ်မှုခက်ခဲ ပြီး အလှမ်းကွာဝေးသည့် မြို့ရွာအချို့သို့ ဝင်ရောက်၍ လက်နက်အားကိုးဖြင့် အနိုင်ကျင့်ကာ အများပြည်သူဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများ၊ ဒေသပြည်သူများ၏ နေအိမ်များအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်နေရာယူ၍ အတွင်းအပြင်ပတ်လည်အား သဲအိတ် များကာရံခြင်း၊ မိုင်းထောင်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်လေ့ကျင့်ရေးကွင်းများ ဖောက်လုပ် ခြင်းစသည့် အခိုင်အမာစခန်းတည်ဆောက်၍ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ရန်ကြိုးပမ်းခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်များ၊ ပရဟိတလုပ်ငန်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် အဆိုပါ ယာဉ်များအသုံးပြုကာ လက်နက်ခဲယမ်းများသယ်ဆောင်ခြင်း၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ အကြမ်းဖက်သမားများကို ပို့ဆောင်ခြင်းစသည်တို့ကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

အကြမ်းဖက်သမားများသည် ထိုကဲ့သို့ စစ်ရေးနှင့်မသက်ဆိုင်သော ပြည်သူ များ၏ နေအိမ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ စေတီပုထိုးများကို အသုံးချခိုအောင်းကာ အဖျက် လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်နေကြသည့်အတွက် ဒေသပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် စီးပွားပျက်ပြားပြီး တိမ်းရှောင်ထွက်ခွာသွားကြရခြင်း၊ ရပ်ရေးရွာရေး ဘာသာ သာသနာရေးများ ဆုံးရှုံးပျက်ပြားခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာ သင်ကြားခွင့် အခွင့်အရေးများဆုံးရှုံးခြင်းစသည့် ရပ်ရွာပြည်သူများ အကျိုးစီးပွား ပျက်စီးပြီး ဒုက္ခဆင်းရဲ အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့ကြရသည်။

လက်ရှိကာလဖြစ်ပေါ်နေသော တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေသည့် ပြဿနာများသည် ဆင်ခြင်တုံတရားနှင့် အသိအမြင် ဗဟုသုတနည်းပါးသော ဒေသခံ ပြည်သူအချို့နှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော် ထောက်ပံ့ကူညီမြှောက်ပင့် ပေးသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များ၏ လက်ချက်ကြောင့် ကိုယ့်မြို့ ကိုယ့်ရွာကို ပြန်လည်ဖျက်ဆီးနေသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ လုပ်ဆောင်မှုများ ဖြစ်သည်။ ကိုယ့်မြို့ကိုယ့်ရွာကို မပျက်စီးအောင်၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကာကွယ် စောင့်ရှောက် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရမည့်အစား ကိုယ့်မြို့ကိုယ့်ရွာကို ပျက်စီးအောင် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည့် အဖျက်လုပ်ရပ်များပင်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ကိုယ့်မြို့ကိုယ့်ရွာ ကိုဖျက်ဆီးနေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လုပ်ရပ်များကို ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက လက်ခံနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကြောင့် အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် လက်နက် ခဲယမ်းများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ ဆက်လက်၍ အကြမ်းဖက် လှုပ်ရှားမှုများကို လျှို့ဝှက်သတင်းပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း မှ ရရှိရေးအတွက် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက တပ်မတော်နှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။



ပေါင်းစည်းချစ်ကြည် လက်တွဲညီ ပြည်ထောင်စုရဲ့ပန်းတိုင်ဆီ

၇ - ၁ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး
သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ ကုစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်မီရွှေတစ်ကျပ်သား(၁၆.၃၉၃၂၅ ဂရမ်)၏ ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၅၃၃၀၀၀၀ ဖြစ်သည်။
ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး သတ်မှတ်ရေးကော်မတီ

ဇီဝိတဒါနသံဃာ့ဆေးရုံကြီး (ရန်ကုန်) ၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပမည်
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇ နံနက် ၈ နာရီတွင် ကျင်းပသွားမည့် ကြီး(ရန်ကုန်)၏ ဖုန်းနံပါတ်ဖြစ်သည့် ဇီဝိတဒါန သံဃာ့ဆေးရုံကြီး ဖြစ်သည့်အတွက် သွေးလှူဒါန်းလိုသည့် ၀၁၉-၅၄၁၇၉၅ နှင့် ၀၉-၆၈၃၈၁၇၉၇၀ (ရန်ကုန်)၏ (၂၃)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်း သံဃာတော်များ၊ သီလရှင်များနှင့်ပြည်သူ တို့ကို ဆက်သွယ် စာရင်းပေးနိုင်ကြောင်း သွေးလှူဒါန်းပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် များအနေဖြင့် ဇီဝိတဒါန သံဃာ့ဆေးရုံ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				
၇ - ၁ - ၂၀၂၅				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၃၀၀	၈,၃၀၀	၀	၀
MTSH	၃,၂၀၀	၃,၂၀၀	၁,၃၃၈	၄,၂၈၁,၆၀၀
MCB	၈,၃၀၀	၈,၃၀၀	၀	၀
FPB	၁,၉၀၀	၁,၉၅၀	၁,၄၂၀	၂,၇၀၃,၀၀၀
TMH	၃,၂၅၀	၃,၂၅၀	၃၀၈	၁,၀၀၁,၀၀၀
EFR	၁,၆၅၀	၁,၇၀၀	၁,၂၃၀	၂,၀၄၉,၅၀၀
AMATA	၄,၂၀၀	၄,၂၀၀	၃၈၀	၁,၅၉၆,၀၀၀
MAEX	၃,၂၀၀	၃,၂၀၀	၄၄၁	၁,၃၉၆,၂၀၀
MADPL(PLB)	၃,၀၅၀	၃,၀၅၀	၀	၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ကြေးမုံ

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးဝင်းနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
ခေတ္တ စာတည်းမှူး	- ဦးအောင်စိုး	သတင်းထောက်များ	ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	သုတေသန	- ဒေါ်ခင်ခင်အောင်
		စာပြင်	- ဒေါ်ခင်ခင်အောင်
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်ခင်ခင်အောင်
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၆၆၀၀၆၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၁၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ၀၆၇-၃၆၂၆

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။
Gmail themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirroredaily

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန် အတွက် ပြည်သူတို့၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသားတံတိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန် ဆွဲဆောင် စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလှူဒါန်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ

၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ် မူတည်၍ လိုအပ်သလို တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာ စကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

လက်ခံတွေ့ဆုံ
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အီရန်အစွဲလားမစ် သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nassereddin HEIDARI အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။



★ ရှေ့ဖုံးမှ ကာကွယ်ရေး ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ ယဉ်ကျေးမှုများ အပြန်အလှန် ဖလှယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊

နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီး မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားမည့် မှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများ၊ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်စေရေး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး နှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး လိုအပ်မှုနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပချိန်တွင် နိုင်ငံတကာမှ လေ့လာရေးအဖွဲ့များ ဖိတ်ခေါ် သွားမည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။



တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီရန် အစွဲလားမစ် သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ် ကြီးတို့သည် စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်ပွဲသို့ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ထွန်းဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ ဗန်ကောက်မြို့အခြေစိုက် အီရန် အစွဲလားမစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေသည် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လှူအပ်ခြင်းခံရသော ဗန်ကောက်မြို့အခြေစိုက် အီရန် အစွဲလားမစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Nassereddin HEIDARI အား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။



တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-အီရန် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မာစေရေး၊ ကုန်သွယ် ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍများအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ခင်မင် ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာများပေးပို့

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာများ အသီးသီးပေးပို့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံသို့ နီကာရာဂွါသမ္မတနိုင်ငံ၊ သမ္မတ မစ္စတာ ဒယ်နီရယ် အော်တီဂါ ဆာပေဒရာနှင့် ဒုတိယသမ္မတ မစ္စဂိုဆာရီယိုယိုတို့ထံမှပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာ

ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့်တကွ မြန်မာပြည်သူများအားလုံးနှင့်ထပ်တူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။ အဆိုပါနေ့ထူးနေ့မြတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသားများအားလုံး ကြွယ်ဝချမ်းသာခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၊ ကျန်းမာသုခနှင့်ပြည့်စုံ၍ လွတ်လပ်သာယာပါစေ

ကြောင်း နီကာရာဂွါနိုင်ငံမှ ဆုမွန်ကောင်းပို့သအပ်ပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအကြား ညီရင်းအစ်ကိုပမာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ အပြန်အလှန်နားလည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ ဆက်လက်ခိုင်မာလာစေရန် ထပ်လောင်းဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။ လေးစားချစ်ခင်ရပါသော ညီအစ်ကိုရင်းချာဝန်ကြီးချုပ်ခင်ဗျာ၊ မြန်မာပြည်သူများအတွက် ပေးပို့သော နီကာရာဂွါပြည်သူများ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို လက်ခံပေးပါရန် ပြောကြားလိုပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံသို့ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ သမ္မတ မစ္စတာ ထောင်လွန်းဆီဆုလစ်ထံမှပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့် အဆွေတော်ထံမှတစ်ဆင့် မြန်မာပြည်သူများထံသို့ မိမိကိုယ်တိုင်နှင့် လာအိုနိုင်ငံပြည်သူများကိုယ်စား မိမိမှ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများအကြား ကာလရှည်ကြာ ရင်းနှီးသည့်ဆက်ဆံရေးနှင့် နီးကပ်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့သည် မိမိတို့၏လက်တွဲဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုအတွက်သာမက ဒေသတွင်းနှင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ ချစ်ကြည်ရင်းနှီး

မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးတို့အတွက် ပါ လာမည့်နှစ်များစွာတိုင် ပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်လာမည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ခိုင်မာစွာ ယုံကြည်ပါသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် နှစ်သစ်အခါသမယ၌ အဆွေတော်ကျန်းမာရွှင်လန်းပျော်ရွှင်ပြီး အဆွေတော်၏ အလုပ်တာဝန်များထမ်းဆောင်ရာ၌ အောင်မြင်မှုများရရှိပါစေကြောင်းနှင့် မြန်မာပြည်သူများအားလုံး သာယာဝပြောမှု အခွန်ရှည်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။ အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်အလေးထားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံသို့ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဆုံဆိုင်ဆီဖန်ဒုံထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် မိမိကိုယ်တိုင်နှင့် လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရကိုယ်စား အဆွေတော်နှင့်

အဆွေတော်မှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရထံသို့ နွေးထွေးသည့် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း(၇၀)ကျော်ကာလအတွင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား၌ ကောင်းမွန်ပြီး အစဉ်အလာရှိသော ဆက်ဆံရေးမှာ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာခဲ့သည်ကို မိမိအနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ၌ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့အတွက်သာမက နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ အပြန်အလှန် အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံနှင့် ကဏ္ဍစုံမူဘောင်အတွင်းရှိ မိမိတို့၏ ကောင်းမွန်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးသော ဆက်ဆံရေးတို့ တိုးတက်

နိုင်မာစေရေးအဆွေတော်နှင့် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် မျှော်လင့်ပါသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် နှစ်သစ်အခါသမယ၌ အဆွေတော်အနေဖြင့် စိတ်ချမ်းသာ ကိုယ်ကျန်းမာရုံစေရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများ၏ ပိုမိုကြီးပွားတိုးတက်ရေးနှင့် သာယာဝပြောရေးအတွက် ဦးစီးဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။ အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်လေးစားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာများပေးပို့

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းထံ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာပေးပို့သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းထံသို့ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဒုတိယသမ္မတ မစ္စ ပါနီး ယာထော်တူးထံမှ ပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင်

အဆွေတော်နှင့် မြန်မာပြည်သူတစ်ရပ်လုံးထံသို့ နွေးထွေးသည့် ဂုဏ်ပြုဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့်

ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။ နောင်လာမည့်နှစ်များတွင် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြားရှိ ကောင်းမွန်သော အစဉ်အလာအရ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် ကာလကြာရှည် နီးကပ်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့သည် နှစ်နိုင်ငံနှင့် ကဏ္ဍစုံမူဘောင်များမှတစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ တိုးတက်သာယာဝပြောရေးအတွက်သာမက အာဆီယံအသိုက်အဝန်း၊ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတို့တွင်ပါ ပိုမိုခိုင်မာလာမည်ဟု မိမိအနေ

ဖြင့် ယုံကြည်ပါသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် နှစ်သစ်အခါသမယ၌ အဆွေတော်အနေဖြင့် စိတ်ချမ်းသာ ကိုယ်ကျန်းမာပြီး ကြီးမြတ်သော လုပ်ငန်းဆောင်တာများတွင် အောင်မြင်မှုများ ပိုမိုရရှိပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။ အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်အလေးထားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာများပေးပို့

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခါသမယအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲများက ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေထံ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာပေးပို့သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဦးသန်းဆွေထံသို့ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ထောင်ဆာဖန် ဖုန်ဖီဟေးထံမှပေးပို့သည့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်းသတင်းလွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခါသမယတွင် အဆွေတော်နှင့် အဆွေတော်ထံမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းများထံသို့ မိမိမှ ဂုဏ်ယူ

ဝမ်းမြောက်ကြောင်းနှင့် ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါသည်။ ဆယ်စုနှစ် ခုနှစ်ခုကြာကာလအတွင်း မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံသည် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့်ဆက်ဆံရေးနှင့် ကောင်းမွန်သောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့သာမက

နှစ်နိုင်ငံဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်ခိုင်မာလာသည်ကို တွေ့မြင်ရသဖြင့် မိမိအနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။ ထိုသို့ကောင်းမွန်သည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် နောင်လာမည့်နှစ်များတွင် ဆက်လက်တိုးတက်လာမည်ကို မိမိခိုင်မာစွာယုံကြည်ပါကြောင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံ၊ ပြည်သူများနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်တိုးမြှင့်လာရေးအတွက် အဆွေတော်နှင့် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ် နှစ်သစ်အခါသမယ၌ အဆွေတော်ထံသို့ ဆုမွန်ကောင်းများ ပို့သအပ်ပါကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းများအားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းပျော်ရွှင်ပြီး အလုပ်တာဝန်များထမ်းဆောင်ရာ၌ အောင်မြင်မှုများရရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။ အဆွေတော်အား အစဉ်ချစ်ကြည်အလေးထားလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မရှင် အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၅) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်
ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်း
တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့သည့် လျှပ်စစ်
နှင့် စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မရှင်
၏ (၁/၂၀၂၅) အစည်းအဝေးကို
ယနေ့ဖွဲ့စည်းလှုပ်ရှားစဉ် နေပြည်
တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌
ကျင်းပသည်။



ကလည်း မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့်
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးရေး
ဆိုင်ရာ လက်ရှိဆောင်ရွက်ချက်
များ၊ တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲ
များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရ
မည့် အနာဂတ်အစီအစဉ်များ
ကို တင်ပြသွားကြစေလိုကြောင်း
ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် ကော်မရှင် ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌ(၁) လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီး
ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးညွှန်ထွန်းနှင့် ကော်မရှင်
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စွမ်းအင်ဝန်ကြီး
ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးကိုကိုလွင်တို့က လျှပ်စစ်နှင့်
စွမ်းအင် ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရေး
အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်
ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ၊ ဆောင်
ရွက်ရာတွင် ကြုံတွေ့ရသည့်
အခက်အခဲ၊ နောင်ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေများ
ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်
ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများက
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန
အလိုက် အကောင်အထည်ဖော်
ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ
ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး
နှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များက
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ
အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှု
နှင့် သုံးစွဲမှုအခြေအနေများကို
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ
အစီအစဉ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး
နေမှု အခြေအနေများ၊ လျှပ်စစ်နှင့်
စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
အတွက် လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှု
အခြေအနေများနှင့် ရှေ့ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများ
နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြ
ပြီး လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးရေး
ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာ
စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။

သတင်းစဉ်

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ လျှပ်စစ်နှင့်
စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး
ချုပ်ရုံး ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး
တင်အောင်စန်း၊ ကော်မရှင်ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊
နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပဲခူး
တိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသ
ကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်း
ပြည်နယ်တို့မှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ
ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု
လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ
နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာ
ကောင်စီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး
တက်ရောက်ကြပြီး ကျန်ရှိသည့်
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်
ဝန်ကြီးချုပ်များက အွန်လိုင်းစနစ်
ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

velopment Trends) ရရှိနိုင်ရေး
နှင့် လတ်တလော အောင်မြင်စွာ
ဖြေရှင်းနိုင်မည့် ဦးစားပေး ဆောင်
ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းများ
တိုင်ပင်ညှိနှိုင်း အဖြေရှာသွားကြ
ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူတို့၏ နေ့စဉ်လူနေမှုဘဝ
တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး၊ ပြည်တွင်း
နှင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (FDI)
ပိုမိုဝင်ရောက်လာစေရေးအတွက်
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ရရှိရေးသည်
အရေးကြီးသည့် အခြေခံအဆောက်
အအုံ(Infrastructure) ဖြစ်နေ
သည့်အတွက် ကဏ္ဍ(၂)ရပ်လုံး
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေး
ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မရှင်ကို
ဖွဲ့စည်းပေးရခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

အဓိကမှီခိုနေရ

လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် မိမိတို့နိုင်ငံ
ရှိ လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်နိုင်သည့်
အရင်းအမြစ်အမျိုးမျိုးရှိရာ ရေအား
နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့တို့အပေါ်
အဓိကမှီခိုနေကြောင်း၊ ပြန်ပြည့်
မြစွမ်းအင် (Renewable Energy)
အသုံးပြုမှုကို ယခုထက်ပိုမို
တွင်ကျယ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်
လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အချိန်တို
အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရန်
လိုအပ်လျက်ရှိသည့် အတွက်
သဘာဝဓာတ်ငွေ့ရည် (LNG) သုံး
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေး စက်ရုံများ
မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်နိုင်
ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပါကြောင်း။
လက်ရှိအနေအထားအရ မဟာ
ဓာတ်အားလိုင်းများနှင့် ဓာတ်အား
ခွဲရုံများကို အကြမ်းဖက် ဖျက်ဆီးမှု
များကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား
ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်သည့် လျှပ်စစ်
ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများမှ လျှပ်စစ်
ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ပေးပို့မရ
ခြင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်
မှု ကျဆင်းခြင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့
ပိုက်လိုင်းများ ထိန်းသိမ်းပြုပြင်
ခြင်းများကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား
အပြည့်အဝ မထုတ်လုပ်နိုင်သည့်
အပြင် သဘာဝဘေးဒဏ်ဖြစ်သည့်
ရေကြီးရေလျှံခြင်းများကြောင့်
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေး စက်ရုံများ
လည်ပတ်မောင်းနှင်၍ မရသည့်
အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေရ
သော ကာလဖြစ်ပါကြောင်း။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေး
တွင်လည်း ရရှိသမျှ လျှပ်စစ်
ဓာတ်အားနှင့် အချိန်လိုက် အုပ်စု
ခွဲပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးသူများ
ကို တတ်နိုင်သလောက် အဆင်ပြေ
ချောမွေ့အောင် ဖြန့်ဖြူးပေးနေပါ
ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းများ
ဆောင်ရွက်သည့် နေရာတွင်
လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ နည်း
ပညာနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတို့သည်
အဓိကကျသည့်အတွက် ပြည်တွင်း
ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နည်း
ပညာများကို ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်
ရန်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ဆွဲဆောင်

နိုင်ပြီး အကာအကွယ်ပေးနိုင်သည့်
မူဘောင်များဖြစ်ရန် လိုအပ်ပြီး
သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ မူဝါဒ၊
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြန်လည်
လေ့လာသုံးသပ်ရန် လိုအပ်မည်
ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး
ချုပ်၏ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ခရီး
စဉ်အတွင်း နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်
သုံး ဆိုလာစနစ်ဖြင့် လျှပ်စစ်
ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်း
များကို ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဧရာဝတီ
မြစ်ရေကိုထိန်း၍ ရသည့်နေရာ
များ၌ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား
ထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ
ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အနိမ့်တစ်ဖက်
တည်ဆောက်နိုင်ရေး စီမံဆောင်
ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ပါကြောင်း၊
ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း အနိမ့်တစ်ဖက်
များ တည်ဆောက်၍ လျှပ်စစ်
ထုတ်ယူနိုင်သည့် နေရာ ၁၆ ခုရှိပြီး
ဦးစားပေး လေးနေရာ အနက်မှ
အသင့်လျော်ဆုံး တစ်နေရာအား
အကျိုးအမြတ်များနှင့် အတူ
ပြန်လည်တင်ပြရန် လမ်းညွှန်မှု
ပြုထား၍ အမြန်ဆုံးအကောင်
အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရ
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ
ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပညာရှင်များ
မှ အကြံပြုဆွေးနွေးပေးစေလိုပါ
ကြောင်း။

နိုင်ငံတကာတွင်လည်း ဆိုလာ

စွမ်းအင်ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်
နေသည်ကို တွေ့ကြုံရမည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့်
လည်း နိုင်ငံတကာတွင် ကျင့်သုံးနေ
သည့်နည်းတူ Renewable Energy
အား အကျိုးရှိထိရောက်စွာ သုံးစွဲ
နိုင်ရေး အဆောက်အအုံသစ်များ
တည်ဆောက်မည်ဆိုပါက ဆိုလာ
စနစ်ပါ တပ်ဆင်အသုံးပြုရေးနှင့်
ပိုလျှံလျှပ်စစ်များအား National
Grid အတွင်း ပေးသွင်းနိုင်ရေး
များ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်အထိ
ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်၍
အားလုံးက အကြံပြုဆွေးနွေးပေး
စေလိုပါကြောင်း။

ပြန်လည်အဆင့်မြှင့်တင်

စွမ်းအင်ကဏ္ဍအနေဖြင့်လည်း
ကုန်းတွင်း၊ ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်
သစ်များ၊ လုပ်ကွက်ဟောင်းများ
ပြန်လည်အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းများ၊
ရေန်ချက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ
အတွက် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းများ
ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်၍
ဆောင်ရွက်သင့်သည် များကို
အကြံပြု ပေးစေလိုပါကြောင်း၊
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်
သည် ယခုထက်ပိုပြီး ဆက်လက်
မြှင့်တက်နေဦးမည် ဖြစ်၍
လုံလောက်မှုလုံစွာဖြည့်ဆည်းပေး
နိုင်ရန် လိုအပ်နေဦးမည်ဖြစ်
ပါကြောင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်
ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ

တာချီလိတ်မြို့၌ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် လားဟူတိုင်းရင်းသားရိုးရာ စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
ပဉ္စမအကြိမ်မြောက်လားဟူတိုင်းရင်းသားရိုးရာ
စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း
တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၌
ပြုလုပ်ရာ ကြိမ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး
ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ
တာဝန်ရှိသူများ၊ လားဟူတိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်
ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊
လားဟူတိုင်းရင်းသားများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့်
ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ တိုင်းမှူးနှင့်တက်ရောက်လာကြသူများ

က ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် လားဟူတိုင်းရင်းသားရိုးရာ
စုပေါင်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး
သည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက
နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဂုဏ်ပြုအမှာစကားနှင့် ကြိုဆို
နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားကြသည်။
ထို့နောက် လားဟူတိုင်းရင်းသားရိုးရာလက်ဆေး
မင်္ဂလာဆောင်ရွက်ကြပြီး လားဟူတိုင်းရင်းသားများ
ကိုယ်စား မိုင်းဆတ်လားဟူစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု
ဥက္ကဋ္ဌက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားကာ မှတ်တမ်း
တင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



စာဖတ်သည့်ယဉ်ကျေးမှုအစ ပညာသင်ကျောင်းများက

ဒေါက်တာမောင်သင်း

“စာဖတ်ချိန်မရှိအောင် ကြိုးစားနေပါသည် ဆိုသော လူမျိုးသည် ဘယ်သောအခါမှ အောင်မြင် သည့်လူမျိုးဖြစ်လာမှာမဟုတ်ပါ”

ကွန်ဖြူးရှပ်(တရုတ်ပညာရှိကြီး) စာဖတ်တတ်လို့သာ သက်ရှိအားလုံးကို လွှမ်းမိုးနိုင်တာပါ

“လူနှင့် တိရစ္ဆာန်ကွာခြားချက်မှာ တိရစ္ဆာန်က “အချိန်သက်” ဟူသည့် အသက်တစ်မျိုးတည်းဖြင့်သာ အသက်ရှင်၏။ လူက အသက်နှစ်သက်ဖြင့် အသက်ရှင်၏။ ယင်းတို့မှာ “ရင့်ကျက်သက်” နှင့် “အချိန်သက်” တို့ဖြစ်ကြသည်။ ရင့်ကျက်သက်ဆိုတာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် အမြဲဖြည့်ဆည်းနေပါမှ ရနိုင်တာမျိုးပါ။ ထိုင်နေ၊ အိပ်နေရုံဖြင့်မရပါ။ သင်၊ မြင်၊ ကြားသမျှကို လေ့လာမှတ်သားနေရပါမည်။ များများနှင့်မြန်မြန် ဖြည့်ဆည်းနိုင်သည့် နည်းလမ်းကတော့ “စာများဖတ်ခြင်းနှင့် စာဖတ်အထုံပါရမီရှိခြင်း”ပဲ ဖြစ်ပါသည်။

စာရေးသူသည် စာဖတ်ရန်မြှင့်တင်ရေးနှင့် စာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဟောပြောပွဲတစ်ခုတွင် လူနှင့် တိရစ္ဆာန်ကွာခြားချက်နှင့်ပတ်သက်၍ အထက်ပါအတိုင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ စာဖတ်တတ်ခြင်းနှင့် “စာဖတ်သည့်ယဉ်ကျေးမှု” (Reading Culture) ထွန်းကားနေခြင်းကြောင့် လူသားအနေဖြင့် ရလာသည့်အကျိုးကျေးဇူးက “ရင့်ကျက်သက်” ရှိလာခြင်းပါ။ လူသားမှာသာ မှတ်တမ်းရေးနိုင်သည့်စာပေရှိ၏။ စာပေရှိ၍ ဆိုးမှု၊ ကောင်းမှု၊ အောင်မြင်မှု၊ ကျဆုံးမှု၊ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန် (Do and Don't) တို့ကို နောက်မျိုးဆက်များသို့ သင်ခန်းစာယူနိုင်ရန် ယခင်မျိုးဆက်များက မှတ်တမ်းတင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ စာပေဖြင့် လက်ဆင့်ကမ်းပေးခဲ့သည်။

စာဖတ်တတ်သည့် နောက်မျိုးဆက်များကလည်း ထိုမှတ်တမ်းကို ဖတ်ရှုဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ပြီးလျှင် သူတို့နှင့် ခေတ်ပြိုင်မျိုးဆက်များဆီသို့ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေနိုင်ခဲ့သည်။ သို့အတွက် အရင်မျိုးဆက်များ၏ လူ့အဖွဲ့အစည်းပျက်သုဉ်းစေမည့် တိုင်းပျက်ပြည်ဆူအမှားများကို ဖယ်ရှားနိုင်၏။ လူ့အဖွဲ့အစည်း အေးချမ်းဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဖော်ဆောင်ပေးမည့် ကောင်းမွန်များကို ခံယူ၏။ ခံယူပြီးလျှင် နောက်မျိုးဆက်က အရင်မျိုးဆက်ထက်သာလွန်အောင် လူ့ဘောင်လောကဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆက်လက်ကြိုးပမ်း၏။

ကျောက်ခေတ်၊ ကြေးခေတ်၊ သံခေတ်၊ ပညာခေတ်မှသည် ယနေ့ “ဉာဏ်ရည်တုခေတ်” (အေအိုင်ခေတ်၊ AI - Age) အထိ မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီး တစ်ဆက်တိုးတက်လာခဲ့သည်။ စာပေစတင်ပေါ်ပေါက်လာသည့် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၅၀၀၀ ကျော်မှသည် ယနေ့အထိ လူ့သမိုင်း၏ တိုးတက်မှု အရှိန်အဟုန်သည် လျင်မြန်လာခဲ့ကြောင်းကို သမိုင်းက မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သည်။ အခြားသက်ရှိများ



တူပြိုင်၍မရနိုင်တော့သည့် သက်ရှိဖြစ်လာသည်။ သက်ရှိအားလုံးကို လွှမ်းမိုး၍ ခိုင်းစေနိုင်၏။ ဤကဲ့သို့ သက်ရှိအားလုံးတို့၏ထိပ်က သက်ရှိဖြစ်လာခြင်းမှာ တိရစ္ဆာန်များမှာ စာပေမရှိပေ။ လူသားမှာသာ စာပေရှိ၍ “စာများဖတ်သည့် အထုံပါရမီရှိခြင်း” (သို့) “စာဖတ်နာခြင်း” ကြောင့်ပင် ဖြစ်ပေသည်။

တစ်ချိန်က စာမတတ်လျှင် အကန်းဟုဆိုကြသည်။ အကယ်၍ စာဖတ်တတ်သော်လည်း စာကို ဆက်လက်လေ့လာ ဖတ်ရှုခြင်းကင်းခဲ့လျှင် တစ်နည်းအားဖြင့် စာပေမှတစ်ဆင့် ဆက်လက်ဖြည့်ဆည်းမှုမရှိခဲ့လျှင် လူသားသည် တိရစ္ဆာန်ဘဝလိုသာ “အချိန်သက်” တစ်မျိုးတည်းဖြင့် အသက်ရှင်သူသာ ဖြစ်လာပေလိမ့်မည်။ တိရစ္ဆာန်ဘဝနှင့် မခြားသူသာဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ စာဖတ်သည့် လူသားဖြစ်မှသာလျှင် အထက်တွင်ပြဆိုခဲ့သည့် လူ့လောက၏ ကောင်းမှု၊ ဆိုးမှု၊ အောင်မြင်မှု၊ ကျရှုံးမှု၊ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်တို့ကို သိနိုင်စွမ်း ဉာဏ်ရည်မြင့်မားလာ၏။ လူ့အဖွဲ့အစည်း ကောင်းကျိုးသယံပိုးရမှာကို မြင်တွေ့နိုင်၏။

လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ပျက်ဆီးမည့် ကြံစည်တွေးတောလုပ်ကိုင်မှုကို ရှောင်ရှားနိုင်၏။ ပျက်ဆီးသူများ၏အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်၏။ အရာရာကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ရှုမြင်သုံးသပ်ကာ ကောက်ချက်ချနိုင်၏။ ပြီးလျှင် ဆောင်ရွက်၏။ နားတစ်ဖက်တည်းဖြင့် လက်မခံပေ၊ နား၊ မျက်စိ၊ နှလုံးသား၊ ဦးနှောက်တို့ဖြင့် ခံယူ၏။ ယင်းတို့ဖြင့် ကိစ္စအဝဝကို ဟန်ချက်ညီညီ ဆုံးဖြတ်၏။ ဤသည်မှာ လူချင်းတူပါလျက် “ရင့်ကျက်သက်” ရှိသူ လူသားတို့၏ ရှင်သန်မှုဘဝပေတည်း။ ထိုအခါ သက်ရှိချင်းအတူတူ

“အချိန်သက်” ရော၊ “ရင့်ကျက်သက်” ဖြင့်ပါ အသက်နှစ်သက်ဖြင့် အသက်ရှင်နေသည့် “တန်ဖိုးမြင့်လူသား” ဖြစ်လာပေတော့သည်။ ထိုလူသားသည် စာမဖတ်ပေမဖတ် လူသားကို လွှမ်းမိုးနိုင်၏။ သူတို့ကို စေခိုင်းနိုင်သည့်ဘဝတွင် ရပ်တည်နေသည့်အဆင့်မှာရှိပေသည်။ စာပေမရှိသည့် တိရစ္ဆာန်သည် မည်မျှအင်အားကြီးစေကာမူ လူသား၏ အခိုင်းခံဘဝတွင်သာရှိနေသကဲ့သို့ စာတတ်သော်လည်း စာမဖတ်သူသည် အမြဲစာဖတ်သူ၏ စေခိုင်းရာဘဝ ရောက်ရရှာပေသည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် တွေ့နေရသည့် ဆောင်ပုဒ်က “အမျိုးသားစည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူ၍ ပင်ဖြစ်ပါသည်။ အလွန်မှန်ကန်သဖြင့် စာရေးသူက “ဒီမိုကရေစီအစ စာသင်ကျောင်းက” ဟူ၍ ရှေးက ဆရာကြီးများ၏အဆိုကို အတုခိုးကာ ဆောင်းပါးများ ရေးသားခဲ့ပါသည်။ ယခုလည်း မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် စာဖတ်သည့်ယဉ်ကျေးမှုကို အမှန်တကယ် အကောင်အထည်ဖော်ရမည့် မူလအစနေရာသည် အခြေခံပညာကျောင်းများသာဖြစ်၍ “စာဖတ်သည့် ယဉ်ကျေးမှုအစ ပညာသင်ကျောင်းက” ဟု ရှေးဆရာကြီးများကို ထပ်မံအတုခိုးရေးသားလိုက်ပါသည်။

သို့သော် “စာသင်ကျောင်း” ကို “ပညာသင်ကျောင်း” ဟုသောဝေါဟာရဖြင့် အစားထိုးလိုက်ပါသည်။ တကယ်တော့ စာသင်ကျောင်းသည် “စာ” ကိုအခြေပြု၍ မျိုးဆက်သစ်လူသားများကို ပညာရည်မြင့်မားအောင် လေ့ကျင့်ပေးရာ ပညာသင်ကြားပေးရာ နေရာဖြစ်ပါသည်။ ခေတ်များပြောင်း၍ ဝေါဟာရအသစ်အဆန်းများ မည်မျှပေါ်ပေါက်စေကာမူ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းက နှစ်ပေါင်းထောင်ချီကျင့်သုံးလျက်ရှိနေသော ပညာရေးမျှော်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် “ဗလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးရေး” ကို လေ့ကျင့်ပေးသည့်နေရာသည်ကျောင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ စာဖတ်ခြင်းသည်ပညာရေး၏ ဉာဏဗလစွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးစေရန်အတွက်ပါ

ပညာရေးဟု ပြောကြတိုင်း ကျောင်းနေ၊ ကျောင်းတက်၊ စာသင်စာမေးပွဲကျင်းပ၊ အတန်းတက်၊ ဘွဲ့ရများလေ့ကျင့်ပေးမှုဟုသာ မြင်ကြသည်။ ပညာရေး၏ မူလအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်မှာ “လူသား၏ မွေးရာပါအရည်အသွေးများကို ထွက်ပေါ်လာအောင် ထက်မြက်လာအောင် ဆွဲထုတ်လေ့ကျင့်ပေးတာပါ” ဆိုလိုသည်မှာ လူသား၏ ဉာဏ်ရည်မြင့်မားလာအောင် တစ်နည်းအားဖြင့် မြန်မာတို့၏

ဗလင်းတန်ကို အစွမ်းကုန်ဖွံ့ဖြိုးလာအောင် လေ့ကျင့်ပေးသည့်လုပ်ငန်းသည် ပညာရေးဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာတို့၏ဗလင်းတန်ထဲတွင် “ဉာဏဗလ” ပါဝင်ပေသည်။ ဉာဏစွမ်းရည် (ဉာဏဗလ) ကို ခေတ်သစ်ပညာရေးပညာရှင်များက အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုကြရာတွင် -

- (၁) နှုတ်မှုနှင့် ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှု ဉာဏ်ရည်၊
- (၂) ကျိုးကြောင်းဆက်စပ်နိုင်မှုနှင့် သင်္ချာဆိုင်ရာ ဉာဏ်ရည်၊
- (၃) ခံစားမှုနှင့် အမြင်ကို ပြန်လည်ပုံဖော်နိုင်မှု စွမ်းရည်၊
- (၄) ဂီတနှင့် အနုပညာခံစားနိုင်မှု မြင့်မားသည့် ဉာဏ်ရည်၊
- (၅) လူမှုဆက်ဆံရေးဉာဏ်ရည်၊
- (၆) မိမိကိုယ်ကို ရှုမြင်သုံးသပ်မှုဆိုင်ရာ ဉာဏ်ရည်၊
- (၇) ကိုယ်ခန္ဓာလှုပ်ရှားထိတွေ့မှု ဉာဏ်ရည်

----- စသည်တို့ ပါဝင်ပါသည်။ ထိုဆုံးတွင် ပါဝင်သည့် “နှုတ်မှုနှင့် ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှုဉာဏ်ရည်” (Verbal and Linguistic Skill) တွင် အရေး၊ အဖတ်၊ အပြော၊ တင်ပြမှုများ အစီရင်ခံစာနှင့် စာပေရေးသားမှုများ ပါဝင်ပါသည်။ ပြောချင်တိုင်းပြော၍မရပါ။ အချက်အလက်စုံလင်စွာဖြင့် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ ပြောတတ်ရမည်။ ရှေ့နောက်ညီညွတ်စွာ ရေးတတ်ရမည်။ ရှင်းပြနိုင်စွမ်း၊ တင်ပြနိုင်စွမ်းရှိရမည်။ ထိုသို့ နှုတ်မှုနှင့် ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှုရှိရန် အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ “မိမိမှာ အသိဉာဏ်၊ ဗဟုသုတ ဝမ်းစာပြည့်အောင် ဖြည့်ဆည်းထားမှု” ရှိရပါမည်။ ဉာဏ်ပညာဝမ်းစာဖြည့်သည့် ရှေးအကျဆုံးနှင့် ခေတ်လည်းအမိဆုံးနည်းမှာ “စာဖတ်အထုံပါအောင်လေ့ကျင့်ခြင်း”ပင်ဖြစ်ပါသည်။

“ဉာဏဗလဖွံ့ဖြိုးမှုအစ စာဖတ်သည့်ခလေးက” ဟု ဆိုပါရစေ။ “သင့်သားသမီး ဉာဏ်ရည်မြင့်မားစေလိုလျှင် ပြင်ပစာများဖတ်စေပါ” ဟု မိဘများကိုတိုက်တွန်းပါရစေ။ “စာဖတ်သည့် ယဉ်ကျေးမှု” (Reading Culture) ထွန်းကားအောင် လေ့ကျင့်ပေးရပါမည်။ ကျောင်းသင်ရိုးပါဖတ်စာအုပ် မဟုတ်သည့် ပြင်ပစာများဖတ်၍ စာကျက်ချိန် နည်းသွားမည်။ ဝတ္ထုဖတ်၍ စိတ်လေမည် ဟူသည့် ပညာရေးအမြင်ကင်းသည့် အယူအဆများကို ပယ်သင့်ပါပြီ။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ □

စာပေစတင်ပေါ်ပေါက်လာသည့် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၅၀၀၀ ကျော်မှသည် ယနေ့အထိ လူ့သမိုင်း၏ တိုးတက်မှုအရှိန်အဟုန်သည် လျင်မြန်လာခဲ့ကြောင်းကို သမိုင်းက မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သည်။ အခြားသက်ရှိများ တူပြိုင်၍မရနိုင်တော့သည့် သက်ရှိဖြစ်လာသည်။ သက်ရှိအားလုံးကို လွှမ်းမိုး၍ ခိုင်းစေနိုင်၏။ ဤကဲ့သို့ သက်ရှိအားလုံးတို့၏ထိပ်က သက်ရှိဖြစ်လာခြင်းမှာ တိရစ္ဆာန်များမှာ စာပေမရှိပေ။ လူသားမှာသာ စာပေရှိ၍ “စာများဖတ်သည့် အထုံပါရမီရှိခြင်း” (သို့) “စာဖတ်နာခြင်း” ကြောင့်ပင်ဖြစ်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြား
ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေသည် ပြည်ပ
ရှိ မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်း
ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာ
ကောင်စစ်ဝန်ချုပ် ရုံးများသို့
သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်
ကြမည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ
အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင်
အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ဧရာဝတီ
ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကား
ပြောကြားသည်။

ထမ်းများက ၎င်းတို့ သွားရောက်
တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် နိုင်ငံ
များနှင့် ယခုသွားရောက်တာဝန်
ထမ်းဆောင်ရမည့် နိုင်ငံများကို
တစ်ဦးချင်းစီ မိတ်ဆက်တင်ပြ
ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်
နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက
သံတမန် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးအတွက်
အရေးကြီးဆုံး တာဝန်မှာ
နိုင်ငံတော်နှင့် လူမျိုးအပေါ် သစ္စာ
စောင့်သိရှိသေရန် မှာကြားလို
ကြောင်း၊ သံတမန်တစ်ဦးသည်
အရည်အသွေး၊ အရည်အချင်းများ
နှင့် ပြည့်စုံပြီး ဆင်ခြင်တုံတရားရှိရှိ
ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ မိမိကိုယ်
မိမိ တန်ဖိုးမြှင့်တင်နိုင်မည်ဖြစ်
ကြောင်း၊ သံတမန်ဆိုသည်မှာ
လူအင်အားအနည်းဆုံးဖြင့် ကြီးမား
သည့်တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရ
မည်ဖြစ်သည့်အတွက် သံတမန်
အရည်အသွေးများ တိုးတက်နေ
အောင်၊ ထက်မြက်နေအောင်
ကြိုးစားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊
တစ်ဦးချင်းအလိုက် နေထိုင်
ကျင့်ကြံရမည့် အပြုအမူများ၊
ကြိုးစား အားထုတ်မှုများကို
ဆင်ခြင်ဉာဏ်သုံး၍ ဆောင်ရွက်



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

ကြရန် အရေးကြီးကြောင်း၊
သွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်
မည့် နိုင်ငံအကြောင်းကို ကြိုတင်
လေ့လာသွားရန်လိုအပ်ပြီး ထိုသို့
သိရှိမှသာ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု
တွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေမည်
ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင်
ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေမှုများကို
မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေရ
မည်ဖြစ်ပြီး သံတမန်ဝန်ထမ်းများ
အနေဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ

တွင် မိမိနိုင်ငံ၏ အကျိုးဖြစ်ထွန်း
အောင်၊ နှစ်နိုင်ငံအကျိုးဖြစ်ထွန်း
အောင်၊ ဆက်ဆံရေးတိုးတက်
အောင် ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့်
သိရှိမှသာ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု
တွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေမည်
ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင်
ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေမှုများကို
မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေရ
မည်ဖြစ်ပြီး သံတမန်ဝန်ထမ်းများ
အနေဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ

အတွက် Negotiation Skill
ကောင်းမွန်ပြီး ကျွမ်းကျင်မှုရှိရန်
လိုကြောင်း၊ သံတမန်များလိုက်နာ
ရမည့် စည်းကမ်း၊ နေထိုင်သွားလာ
မှုများကို သတိပြုရန်ဖြစ်ကြောင်း၊
သံတမန် အခွင့်အရေးနှင့်
ကင်းလွတ်ခွင့်များကို အကျိုးရှိရှိ
ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ရန်နှင့်
လွှဲပြောင်းစွာ အသုံးမချရန်လိုအပ်
ကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ
တွင် မှန်ကန်သည့် ကြိုးစားအား

ထုတ်မှုဖြင့် အသိအမှတ်ပြုဂုဏ်ပြု
ခံရအောင် ကြိုးစားရန်လိုအပ်ပြီး
ကြိုးစားမှုအပေါ် မူတည်ပြီး
နိုင်ငံတော်က ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူး၊
ဆုတံဆိပ်များ ချီးမြှောက်ပေး
လျက်ရှိကြောင်း။

သံတမန်တစ်ဦး အနေဖြင့်
သံခင်းတမန်ခင်း ကျွမ်းကျင်မှု
အပြင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှု၊ နည်းနာ
ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် ဘာသာစကား
များ ကျွမ်းကျင်မှုရှိအောင် ကြိုးစား
ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာသုံးဘာသာ
စကား၊ သွားရောက်တာဝန်
ထမ်းဆောင်မည့် နိုင်ငံ၏ဘာသာ
စကားကိုပါ တတ်မြောက်နိုင်ရေး
ကြိုးစားလေ့လာ သင်ယူစေလို
ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်
အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိ
စေလိုကြောင်း၊ အလုပ်တစ်ခုကို
လုပ်ဆောင်မည်ဆိုပါက တစ်ဦး
တစ်ယောက်အားထက် အများ၏
စုပေါင်းအားဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း
သည် လုပ်ငန်းကို ပိုမိုထိရောက်
ခရီးရောက်စေသည့် အတွက်
ညီညွတ်မှုရှိကြရန် တိုက်တွန်း
ပြောကြားပြီး တွေ့ဆုံပွဲကို
ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

□ စာမျက်နှာ ၆ မှ
သို့မှသာ ဦးသန်းဆွေသည် “စာဖတ်တာ အမြင့်ကို
ပျံသန်းချင်လို့ တောင်ပံတပ်ဆင်ခြင်းပါ။ စာဖတ်
သည့်လူမျိုးသည် တိုးတက်၍ တိုးတက်သောလူမျိုး
တိုင်း စာဖတ်ကြသည်” ဟူသော စာဖတ်သည့်နိုင်ငံ
သားများပေါ်ကြွယ်ဝကာ ဖွံ့ဖြိုးသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပေ
လိမ့်မည်။
မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီးတစ်ဆက် “စာဖတ်ပါရမီ
ရင့်သန်စေရန်” နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပညာသင်ကျောင်း
များက မဖြစ်မနေ လေ့ကျင့်ပေးရန် လိုလိမ့်မည်။
သို့မှသာ “နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှုအစပညာသင်ကျောင်းများ
က” ဟု မြင်ကြ၊ လက်ခံကြပါလိမ့်မည်။ ထို့အတူ
လူသားအမည်ခံရသူအဆင့်ရှိပြီး တိရစ္ဆာန်နှင့်
အသိဉာဏ်မကွာမခြားသည့် စာမဖတ်သူများ
“စာဖတ်ပျင်း၍ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် နှိပ်စားသို့တွန်းချ
နေသူမျိုးဆက်များ” ပပျောက်သွားပေလိမ့်မည်။
ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတွင် အခြေခံပညာကျောင်းသား
ဘဝကတည်းက “စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်မှ
စာမဖတ်ဘဲမနေနိုင်သည့် အလေ့အထ” (Reading
Practice to Reading Culture) ကို လက်တွေ့
ပျိုးထောင်လေ့ကျင့်ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်ကို
“စာရေးသူ လေ့လာစုဆောင်းမိသမျှ” နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှု
ကောင်းကျိုးမျှော်ကိုး၍ ရေးသားလိုက်ရပါသည်။
ကျောင်းများတွင် စာဖတ်သည့်ယဉ်ကျေးမှု
ပျိုးထောင်ပေးရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များမှာ
၁။ ယနေ့ကျောင်းနေအရွယ် မျိုးဆက်သစ်များ
အနေဖြင့် မိမိဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်
ကို ကောင်းကျိုးပြုနိုင်ရေးအတွက် စာဖတ်ခြင်းဖြင့်
အချိန်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုတတ်သည့်
အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းလာစေရန်။
၂။ မျိုးဆက်သစ်နိုင်ငံသားများတွင် အမှန်နှင့်
အမှား၊ အကောင်းနှင့်အဆိုး ခွဲခြားနိုင်စွမ်းရှိမှု၊
ဆင်ခြင်တွေးတောတတ်မှု (Critical Thinking) နှင့်
တီထွင်ကြံဆမှု (Creative Thinking) ရင့်သန်လာ
စေမည့် ဉာဏ်ပညာ ဗဟုသုတများ ပိုမိုတိုးပွား

လာစေရန်။
၃။ အခြေခံပညာအဆင့်ပြီးဆုံးပါက အကြောင်း
အရာတစ်ရပ်ရပ် (သို့) ပြဿနာတစ်ခုခုကို
ကျိုးကြောင်းဆင်ခြင်သုံးသပ်နိုင်မှုဖြင့် ချဉ်းကပ်
နိုင်စွမ်းရှိသည့် “ရင့်ကျက်သူ”များ (သို့) “ရင့်ကျက်
သက်ဖြင့် အသက်ရှင်နေသူများ” ဖြစ်ထွန်းလာစေရန်
နှင့် မိမိဘဝ အောင်မြင်တိုးတက်ရေးအတွက်
ဆောင်ရွက်ရမည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများနှင့်
နည်းလမ်းများကို စာပေဖတ်ရှုခြင်းမှတစ်ဆင့်
ရယူနိုင်ကြောင်း အသိတရားများကို ရရှိစေပြီး
စာဖတ်သည့်လေ့ကို သက်ဆုံးတိုင် မြတ်နိုးခံမင်
သွားစေရန် - - - တို့ ဖြစ်ပါသည်။
ပျိုးထောင်ပေးရခြင်း အကြောင်းရင်းများ
၄။ အခြေခံပညာကျောင်းသူကျောင်းသားအတော်
များများသည် ပြဿနာထူးထူး ဖတ်စာအုပ်ပါ
ကျောင်းစာမှလွဲ၍ ပြင်ပစာပေများကို ဖတ်ရှုမှုမရှိ
သလောက်ဖြစ်နေသဖြင့် ပြင်ပဗဟုသုတနည်းပါး
လာခြင်း။
၅။ ဖတ်စာအုပ်လွန် ပြင်ပဗဟုသုတနည်းပါးလာ
သဖြင့် အတန်းအောင်သော်လည်း အကြောင်းနှင့်
အကျိုး ခွဲခြားနိုင်စွမ်းမရှိတော့ခြင်း၊ ဆင်ခြင်တုံ
တရားနည်းပါးလာခြင်း၊ တခြားလူပြောသမျှ
ယုံလွယ်သဖြင့် ပညာသင်ဆဲကာလနှင့် လုပ်ငန်းခွင်
တွင် နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကို ဖျက်ဆီးသူများ၏
သွေးဆောင်ခံရခြင်းကြောင့် ဥပဒေဘောင်ကျော်လွန်
လုပ်ကိုင်မှုများနှင့် နောက်ဆုံးတွင် အသက်ဆုံးရှုံးမှု
များ မြန်မာ့မျိုးဆက်သစ်များအတွင်း တွေ့ရှိနေ
ရခြင်း။
၆။ မြန်မာ့မျိုးဆက်သစ်များအတွင်း စာဖတ်ခြင်း
သည် “မှားယွင်းသောအယူအဆများကို ပယ်ဖျောက်
နိုင်ခြင်းနှင့် ယုံမှားသံသယကင်းစေသည်” ဟူသည့်
အသိတရားကို ပိုင်ဆိုင်စေ၍ အမှားနှင့်အမှန်၊ မွေနှင့်
အမွေခွဲခြားနိုင်မှု အသိဉာဏ်မြှင့်တင်ရေးအတွက်
နိုင်ငံနှင့် မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဖွံ့ဖြိုးအောင်
ဆောင်ရွက်လာနိုင်ခြင်းနှင့် ယင်းတို့အား ပျက်သုဉ်း

စေမည့် အပြုအမူများကင်းဝေးအောင် ရှောင်ရှားနိုင်
သည့် ဉာဏ်ရည်မြင့်မားလာခြင်း။
၇။ အတန်းအောင်၊ ဘွဲ့ရသော်လည်း ပြဿနာ
စာအုပ်ဘောင်ကို ကျော်၍မကြည့်တတ်၊ မမြင်တတ်
သည့်လူငယ်များအား အတန်းပညာရေး
လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုနှင့်အတူ စာဖတ်မှုပါရမီ ရင့်သန်
စေခြင်း (Reading Culture) ဖြင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်
နှင့် ကမ္ဘာတစ်လွှားကို ကြည့်မြင်တတ်သည့်
ဉာဏ်အလင်းတံခါးပွင့်လင်းလာစေကာ မိမိနှင့် မိမိ
နိုင်ငံ လူ့အဖွဲ့အစည်းကောင်းကျိုးကို မြှင့်တင်လို
စိတ်၊ သယ်ပိုးလိုစိတ်များ မြင့်မားလာစေခြင်းတို့
ဖြစ်ပါသည်။
လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်မည့်အစီအစဉ်
၈။ KG နှင့် Grade 1 တို့တွင် ပြဿနာစာအုပ်တွင်
မပါဝင်သည့် ရောင်စုံဓာတ်ပုံ၊ ပန်းချီများဖြင့် ရေးဆွဲ
ထားသည့် သစ်ပင်၊ တိရစ္ဆာန်၊ လူ၊ တိုင်းရင်းသား
လူမျိုးများ၏ ဝတ်စုံ စသည်တို့ ဝတ်ဆင်ထားသည့်
ကလေးငယ်များပုံ၊ ကာတွန်းအရုပ်များသာပါသည့်
စာအုပ်များကို ကလေးများအားကြည့်ခိုင်းပြီး ဆရာ
ဆရာမကရှင်းပြကာ စာအုပ်ထဲမှ အနှစ်သက်ဆုံးပုံ
နှင့် အကြိုက်ဆုံးစာအုပ်ကို ရွေးချယ်တတ်စေပြီး
ပြင်ပဗဟုသုတစာအုပ်များနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုကို
စတင်မိတ်ဆက်မှုပြုရန်။
၉။ Grade 2 မှစတင်၍ မူလတန်းအဆင့်မြောက်
သည်ထိ ကျောင်း၏ဖွံ့ဖြိုးရေးအချိန်များတွင်
သက်ဆိုင်ရာ Grade အဆင့်နှင့်အညီ အကျင့်စာရိတ္တ၊
လူမှုဆက်ဆံရေး၊ စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာမြင့်မားရေး၊
ဗဟုသုတနှင့် အားကျအတုယူနိုင်သည့်ပြပုဂ္ဂိုလ်
များ၏ စာအုပ်များအား အနည်းဆုံး သုံးအုပ်မှ
ငါးအုပ်အထိ ဖတ်ပြီးကြောင်းနှင့် မူလတန်း၏
နောက်ဆုံးအဆင့် (Grade-5) ၌ စာသင်ခန်းတွင်း၊
ကျောင်း Assembly တွင် မိမိနှစ်သက်ရာ ဖတ်ရှု
လေ့လာထားသည့်စာအုပ်တို့မှ စံနမူနာယူဖွယ်ရာ၊
အားကျစရာတစ်ခုခုအကြောင်း ပြောပြစေခြင်း၊
Grade 4 နှင့် Grade 5 မှစတင်၍ စာကြည့်တိုက်၌

စာအုပ်ငှားရမ်းခြင်း၊ စာအုပ်ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့တွင်
အလှည့်ကျတာဝန်ယူစေခြင်း။
၁၀။ အလယ်တန်းအဆင့် (Grade 6-9) ၌ အတန်း
တိုင်းတွင် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်
စိတ်နှင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို
အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့်စာအုပ်များ၊ စည်းလုံး
ညီညွတ်မှု၏အရသာ၊ ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ၏
အများအကျိုးအတွက် သယ်ပိုးမှု အတုယူအားကျ
စရာစာအုပ်များနှင့် ပုံပြင်၊ သုတ၊ စံပြပုဂ္ဂိုလ်များ၏
အတ္ထုပ္ပတ္တိများ၊ ဆောင်းပါးပေါင်းချုပ်၊ မြန်မာနှင့်
ကမ္ဘာ့သမိုင်း (သင်ရိုးတွင်မပါဝင်သည့်) ကဗျာနှင့်
ဝတ္ထုတိုများစသည်တို့မှ အနည်းဆုံး (၅) အုပ်
ဖတ်ရှုပြီးမြောက်ကြောင်းနှင့် ဖတ်ရှုရာမှရရှိသည့်
ဗဟုသုတ၊ အတွေးအမြင်အကြောင်းအရာတစ်ခုခု
ကို စာစီစာကုံး (သို့) ကဗျာတစ်ပုဒ်တို့ကို ရေးသား
တင်သွင်းစေခြင်းနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ
အား စာကြည့်တိုက်တွင် အလှည့်ကျတာဝန်ချထား
ခြင်း။
၁၁။ အခြေခံပညာအထက်တန်း (Grade 10, 11,
12) အဆင့်တွင် သုတနှင့် ရသစာပေမျိုးစုံ၊ ဝတ္ထု၊
ဆောင်းပါး၊ အတ္ထုပ္ပတ္တိ၊ သင်ရိုးတွင်မပါသည့် ကမ္ဘာ
နှင့် မြန်မာ့ပထဝီ၊ ကမ္ဘာနှင့် မြန်မာ့သမိုင်းနှင့် သိပ္ပံ
အကြောင်း၊ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ၊ အပတ်စဉ်
ထုတ်ဂျာနယ်များ၊ လစဉ်ထုတ်မဂ္ဂဇင်းများမှ
ကြိုက်နှစ်သက်ရာကို ဖတ်ရှုရခြင်းကြောင့် မိမိ
အတွက် မည်ကဲ့သို့ခံစားရကြောင်း၊ အသိအမြင်
တိုးလာကြောင်းနှင့် အကျိုးရှိလာကြောင်းကို စာစီ
စာကုံး (သို့) ဆောင်းပါး (သို့) ကဗျာ နှစ်စောင် (ပထမ
နှစ်ဝက်တွင် တစ်စောင်နှင့် စာသင်နှစ်အဆုံးတွင်
တစ်စောင်) ရေးသားခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ
များအား စာကြည့်တိုက်တွင် အလှည့်ကျတာဝန်
ချထားခြင်း၊ မိမိရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်
များ၌ ကျောင်းအားလပ်ရက်များတွင် ကူညီလုပ်အား
ပေးစေခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

(၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်ဆုရရှိသည့် လုပ်ငန်းနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့နှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်ရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုသည့်အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
(၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်း(SOE) စွမ်းဆောင်ရည်ဆုရရှိသည့်လုပ်ငန်းနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့နှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်ရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၃၀)ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဦးကိုလည်းကောင်း စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သကဲ့သို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများအနက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီသည့် ဝန်ထမ်းများကို နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းအသီးသီးမှ စိစစ်ထောက်ခံပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ဦးစီးဌာန၊ စက်မှုလုပ်ငန်းအသီးသီးမှ စိစစ်ထောက်ခံပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သကဲ့သို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများအနက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီသည့် ဝန်ထမ်းများကို နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းအသီးသီးမှ စိစစ်ထောက်ခံပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များအောင်မြင်စေရေးအတွက် ဦးစီးဌာန၊ လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် တက်ညီလက်ညီ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အသွေးများ တိုးတက်မြှင့်မားလာစေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးကြရန်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၏ စုပေါင်းကြိုးစားမှုဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိသည့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများ ပေါ်ထွက်လာအောင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ ရေရှည်ရပ်တည် လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်ဆု ရွေးချယ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နိုင်ငံတော်မှချီးမြှင့်သည့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ် ချီးမြှင့်ခံရသည့် ဝန်ထမ်းများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားကာ တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ရရှိသူများအား နံနက်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နည်းပညာတက္ကသိုလ်(လွိုင်ကော်)နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(လွိုင်ကော်)တို့၏ မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ တက်ရောက်

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၇
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(လွိုင်ကော်)နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(လွိုင်ကော်)၏ မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားကို ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (လွိုင်ကော်)၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။
ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စားသောက်မှု အဆင်ပြေစေရန် ပထမနှစ်ဝက် ပညာသင်ကာလအတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် စားစရိတ်ငွေများ ပေးအပ်ရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ

ခိုင်ဇော်နိုင်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာသင်းသင်းထွေးတို့က လက်ခံရယူကြသည်။ ဆက်လက်၍ နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်တို့အတွက် ဘက်စုံအသုံးပြုရန် အလှူငွေများကို ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးတို့က ပေးအပ်ရာ သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးများက လက်ခံရယူကြသည်။
ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများပေးအပ်
ထို့နောက် နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ခိုင်ဇော်နိုင်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ သင်းသင်းထွေးတို့က မောင်မယ်သစ်လွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားကြပြီး



မောင်မယ်သစ်လွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးက ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို) အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ အဖွဲ့ဝင်များအား လူ့အခွင့်အရေး အသိပညာဗဟုသုတများ တိုးပွားလာစေရန်နှင့် ဘာသာပေါင်းစုံ၏ စုပေါင်းအားဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ချစ်ကြည်ညီညွတ်စွာ အတူတကွ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည် ဟူသည့်အဖွဲ့၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မွန်လွဲ၂နာရီတွင် Esperado LakeView Hotel ၌ ကျင်းပ



ပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့်ဧည့်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။
ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ သန်းမြင့်က လူ့အခွင့်အရေး အခြေခံအယူအဆအကြောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူ့အခွင့်အရေး၏ ကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို

ချက်များ၊ လူ့အခွင့်အရေး၏ ပီသသလကမ္ဘာများ၊ လူ့အခွင့်အရေး အမျိုးအစားများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ သိသင့်သိထိုက်သည့် အကြောင်းအရာများ၊ ကော်မရှင်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်လွင်ထူးက ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း ပေါ်ပေါက်လာပုံနှင့် ကြေညာစာတမ်းပါ လွတ်လပ်စွာ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့်တို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အကြောင်းအရာများ၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မိမိခိုင်က မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင် ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များ အကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးကြရာ တက်ရောက်လာသူများက မေးခွန်းများ မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တနင်္သာရီသဘာဝကြီးပိုင်းလုပ်ငန်းစီမံကိန်း၏ နှစ်(၂၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
တနင်္သာရီ သဘာဝကြီးပိုင်း
လုပ်ငန်းစီမံကိန်း၏ နှစ်(၂၀)ပြည့်
အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားနှင့်
သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း
တွင် နေပြည်တော်ရှိ သစ်တော
ဦးစီးဌာန အင်ကြင်းခန်းမ၌
ကျင်းပရာ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ
ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးခင်မောင်ရှိ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး
ဦးမင်းသူ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့်
ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊
သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ ကိုယ်စား
လှယ်များ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊
သုတေသန စာတမ်းရှင်များနှင့်
စီမံကိန်းဧရိယာမှ ဒေသခံများ
တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက
တနင်္သာရီ သဘာဝကြီးပိုင်း
စီမံကိန်း၏ အဓိကရည်ရွယ်သည့်
ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ကာကွယ်
ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဒေသခံများ၏
လူမှုစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ
စေရေးဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်း
ကာလနှစ်(၂၀)အတွင်း ဇီဝမျိုးစုံ
မျိုးကွဲထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာနှင့်
လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
ဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ၃၅



စောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ဒေသခံ
ပြည်သူများကိုလည်း အလုပ်
အကိုင် အခွင့်အလမ်းများစွာ
ဖော်ဆောင် ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊
တနင်္သာရီသဘာဝကြီးပိုင်းသည်
တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ မှီတင်း
နေထိုင်ရာ နေရင်းဒေသတစ်ခု
ဖြစ်ရုံသာမက ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ
ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ
များ၏ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးရေးကို
ယှဉ်တွဲအကောင်အထည်ဖော်နိုင်
ကြောင်း ပြသနေသည့် ပြယုဂ်
တစ်ခုလည်းဖြစ်သည့် အတွက်
ရေရှည်တည်တံ့အောင် ဆက်လက်
ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြ
ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား
သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးက တနင်္သာရီ သဘာဝ

ကြီးပိုင်းလုပ်ငန်းစီမံကိန်း အထိမ်း
အမှတ် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်နှင့်
ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။
ထို့နောက် သစ်တောဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ
သောင်းနိုင်ဦးက တနင်္သာရီ
သဘာဝကြီးပိုင်း စီမံကိန်း၏
အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်၊ အနာဂတ်အစီ
အစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး
တနင်္သာရီသဘာဝ ကြီးပိုင်း
စီမံကိန်း၏ နှစ်(၂၀)ပြည့် အထိမ်း
အမှတ် မှတ်တမ်းဗီဒီယိုကိုပြသ
၍ တေးသရုပ်ဖော်အကဲတို့ဖြင့်
ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကာ အခမ်း
အနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးသည် ခင်းကျင်းပြသထား
သည့် စီမံကိန်းကာလအတွင်း
ဆောင်ရွက်ခဲ့သော လုပ်ငန်းများ

ဆိုင်ရာပိုစတာများနှင့် သုတေသန
စာတမ်းဆိုင်ရာ ပိုစတာများကို
လှည့်လည်ကြည့်ရှုရာ တာဝန်ရှိသူ
များက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
အခမ်းအနား အပြီးတွင်
တနင်္သာရီ သဘာဝကြီးပိုင်း၏
ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
အတွက် အနာဂတ်တွင် ဆောင်
ရွက်ရမည့် အခွင့်အလမ်းကောင်း
များ ဖော်ထုတ်ခြင်းဆိုင်ရာ
သုတေသန စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့်
စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို
ဆက်လက်ကျင်းပရာ သုတေသန
စာတမ်းရှင်များက ကဏ္ဍ အလိုက်
စာတမ်းများ ဖတ်ကြားခဲ့ပြီး
တက်ရောက် လာသူများက
ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုကြ
ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ယဉ်ကျေးရိုးရာ ဆက်ထိန်းပါ

- ရိုးရာပုံဟန်
မြန်မာ့ အတာသင်္ကြန်
နိုင်ငံအလုံး တပြုံးပြုံး
စည်းလုံးကြောင်းကိုပြ။
 - သမိုင်းတစ်လျှောက်
တောက်လျှောက်ထိန်းလာ
မြန်မာ့အတာ
မမေ့ဘယ်ခါ
မြန်မာသာမက ကမ္ဘာက။
 - မြန်မာအားလုံး
စည်းလုံးပျော်ရွှင်
ယဉ်ကျေးအသွင် တီထွင်ခဲ့တာ တို့မြန်မာ။
လာမည့်မျိုးဆက် အဆက်ဆက်
ဆက်ထိန်းရမှာ တို့မြန်မာ။
- ငြိမ်းငွေစံ

ဆောင်းရာသီတွင်ဖြစ်ပွားလေ့ရှိသော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
ဆောင်းရာသီတွင် ဖြစ်ပွားလေ့
ရှိသော အသက်ရှူလမ်းကြောင်း
ဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါများ
ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်း
ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပ
သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေး
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊
ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ
ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ အဆင့်မြင့်
အရာရှိကြီးများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီး
များ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊
တပ်မတော် ဆေးဝန်ထမ်း
ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ ရောဂါ
နှိမ်နင်းရေးတပ်နှင့် အမျိုးသား
ကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲမှုဆိုင်ရာ
ဌာနမှတာဝန်ရှိသူများ၊ အငြိမ်းစား
ပါမောက္ခ ဆရာကြီး ဆရာမကြီး
များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ
တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင်ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးက ယခုဆောင်းရာသီ



ကာလတွင် အသက်ရှူ
လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်
ရောဂါများ အဖြစ်များလေ့ရှိပြီး
လတ်တလောတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏
အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ အချို့တွင်
အသက်ရှူ လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ
ကူးစက်ရောဂါများ ကူးစက်
ဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက်လျက်ရှိသည့်
သတင်းများ ဖော်ပြလျက်ရှိသည်
ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ သတင်း
ထုတ်ပြန်ချက်အရ လတ်တလော
ဖြစ်ပွားမှုများတွင် ရာသီတုပ်ကွေး
(Influenza A H1N1) ရောဂါသည်
ဖြစ်ပွားမှုအများဆုံး ဖြစ်ကြောင်း
နှင့် အခြားအသက်ရှူလမ်း

ကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါပိုး
များဖြစ်သည့် Rhinovirus၊
Respiratory Syncytial Virus၊
Mycoplasma Pneumonia နှင့်
Human Metapneumovirus
(HMPV)များ ပါဝင်ကြောင်း။
HMPV ရောဂါပိုးသည် ကိုဗစ်-၁၉
ရောဂါနှင့်မတူဘဲ ယခင်ကတည်း
က ဖြစ်ပွားနေခဲ့သော ရောဂါပိုး
ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်
လည်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၅
ခုနှစ်တို့၌ အမျိုးသားကျန်းမာ
ရေး ဓာတ်ခွဲမှုဆိုင်ရာဌာန
ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာနတို့မှ
ပြုလုပ်ခဲ့သော သုတေသနစစ်တမ်း

များအရ နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်
ဖြစ်ပွားမှုရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ
ကြောင်း၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်း
ဆိုင်ရာ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု
စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း လုပ်ငန်း
စဉ်နှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်များ
တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော သုတေသန
အချက်အလက်များအရ ပြင်ပ
လူနာကုဌာနများသို့ လာရောက်
ပြသကုသမှု ခံယူခဲ့သူများတွင်
လည်း အဆိုပါ HMPV ရောဂါပိုး
ကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့မှုများရှိသည်ကို
တွေ့ရှိရကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍
HMPV ရောဂါပိုးသည် ရာသီဥတု
အလိုက် ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုရှိနေခဲ့

ပြီးဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါ ရောဂါပိုးနှင့်
ပတ်သက်၍ မိမိတို့ပြည်သူများ
အတွင်း ကိုယ်ခန္ဓာခုခံအားစနစ်ရှိ
နေပြီးဖြစ်မည်ဟု သုံးသပ်ယူဆ
ရနိုင်ကြောင်း။

ဆွေးနွေးပြောကြား
ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့က
ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အခြေ
အနေနှင့်ပတ်သက်၍ စောင့်ကြပ်
ကြည့်ရှုလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့
ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ
နှင့် ဒေသတွင်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှု
အခြေအနေ သတင်းအချက်
အလက်များ၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး
အဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ချက်များနှင့်
အကြံပြုချက်များအား စဉ်ဆက်
မပြတ်ရယူ၍ ရောဂါစောင့်
ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို
ဆက်လက်အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်
ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊
ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် အထူး
စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှုဖြစ်ရန် မလို
ကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး
ဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များကို
လိုက်နာ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်
ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း

ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး
ပါမောက္ခဒေါက်တာအေးထွန်းက
ဆောင်းရာသီကာလတွင် ဖြစ်ပွား
လေ့ရှိသော အသက်ရှူလမ်း
ကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါ
များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူလူထု
မှ ကျန်းမာရေးသတင်းအချက်
အလက်များ မှန်ကန်စွာရရှိစေရေး၊
ရောဂါဓာတ်ခွဲစစ်သပ် စစ်ဆေး
ခြင်းနှင့် ကုသမှုပေးခြင်းတို့
အတွက် လိုအပ်သည်များ ကြိုတင်
ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို
ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာ
ကြသူများက နိုင်ငံတကာနှင့်
ဒေသတွင်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေ
အနေ၊ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်
ကုသရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေ
မှုနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်သွား
မည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်
၍ အကြံပြုတင်ပြကြပြီး
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်
အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း
သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျပျော်မြို့နယ်၌ မြို့နယ်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်လေ့ကျင့်ရေး (မွမ်းမံ)သင်တန်းဖွင့်

ကျပျော် ဇန်နဝါရီ ၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျပျော်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနက
ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် မြို့နယ်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်လေ့ကျင့်ရေး
(မွမ်းမံ)သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲက
မြို့နယ်ဧရာမင်းခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ထွန်းနှင့် မြို့နယ်
မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်စိန်တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ သင်တန်းသား ၃၅ ဦး
တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အခြေခံကြိုးချည်နည်း၊ ရေတွင်းအသက်ကယ်နည်း
စနစ်၊ အသက်ရှူကိရိယာအသုံးပြုနည်းစနစ်၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး
ကိရိယာများ လက်တွေ့ကိုင်တွယ်အသုံးပြုနည်းများကို ဇန်နဝါရီ ၆
ရက်မှ ၃ ရက်အထိ စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း
သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ဘဝကို ရိုးသားမှုနဲ့တည်ဆောက်ကြမယ်

ရိုးသားမှုဟာ လူအချင်းချင်းဆက်ဆံရေးမှာဖြစ်ဖြစ်၊ စီးပွားရေးလုပ်ရာမှာဖြစ်ဖြစ် ရေရှည်တည်မြဲမှုကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါတယ်။ ရိုးသားမှုကြောင့် လူတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ဂုဏ်သိက္ခာကို မြင့်မားစေပါတယ်။ ဂုဏ်သိက္ခာဟာ တန်ဖိုးကြီးမားတဲ့ ပစ္စည်းတစ်ခုဖြစ်တာကြောင့် အမြတ်တန်းတန်ဖိုးထား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရပါမယ်။

ရိုးသားမှုကို ရိုးဖြောင့်မှန်ကန်သောလို မြန်မာအဘိဓာန်မှာ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါတယ်။ လက်တင်စကားပုံတစ်ခုမှာလည်း “Honesty give wing to strength.” “ရိုးသားခြင်းသည် အင်အားကို အတောင်ပံများတပ်ပေးသည်” လို့ မှတ်သားဖူးပါတယ်။ ရိုးသားသူဟာ သူ့မှာရှိနေတဲ့ စွမ်းအားတွေအပြင် ဂုဏ်သိက္ခာကိုပါ ထပ်မံပိုင်ဆိုင်ကြ ပါတယ်။

စရိုက်လက္ခဏာတွေ ကွဲပြားခြားနားနား

လူလောကကြီးထဲမှာ လူနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်အချင်းချင်း ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံကြတဲ့အခါ ရိုးသားမှုက ရေရှည်တည်မြဲမှုကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါတယ်။ မရိုးသားသူတွေကတော့ တစ်ခါဆက်ဆံပြီးရင် သူ့ရဲ့မရိုးသားမှု ကြောင့် နောက်ထပ်ဆက်ဆံလိုကြတော့ပါဘူး။ လူအတွေ့တွေ စိတ်အမျိုးမျိုးဆိုတဲ့စကားလို လူတွေရဲ့ မွေးရာပါဇာတိ၊ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ သူတို့ကျင့်လည်နေတဲ့ အခြေအနေတွေအပေါ်မူတည်ပြီး စရိုက် လက္ခဏာတွေ ကွဲပြားခြားနားကြပါတယ်။ လူ့ဘဝကို ရိုးရိုးသားသားနဲ့ ရပ်တည်နေသူတွေရှိကြသလို မရိုးမသားနဲ့ ဘဝကိုတည်ဆောက်နေ သူတွေလည်းရှိပါတယ်။ စီမံကောင်းနဲ့ ရှင်သန်နေသူတွေဟာ သူတို့ရဲ့ မျိုးရိုးဂုဏ်သိက္ခာကို အစဉ်အဆက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြသလို တချို့ကတော့ မကောင်းတဲ့ပတ်ဝန်းကျင်တွေနဲ့ ထိတွေ့ပြီး ရိုးသားမှု တွေ ပျက်ယွင်းသွားတတ်ကြပါတယ်။

ဥပမာတစ်ခုတင်ပြရရင် လူတစ်ယောက်ဟာ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း တစ်ခုကို အခြားသူတွေနဲ့ယှဉ်ပြီး လုပ်ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ကုန်ပစ္စည်းဟာ အရည်အသွေးကောင်းလို့ နာမည်ကောင်းတစ်ခု ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး စီးပွား ရေးကလည်း တိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။

သူ့အောင်မြင်လာတဲ့အချိန်မှာ အပေါင်းအသင်းတချို့က မကောင်းတဲ့အကြံဉာဏ်တွေ ပေးကြပါတယ်။ အစပိုင်းမှာ သူက လက်မခံပေမယ့် ပိုပြီးကြီးပွားချမ်းသာလိုတဲ့ လောဘစိတ်တွေ ပေါ်လာတော့ သူ့ရဲ့ထုတ်ကုန်တွေထဲမှာ အရည်အသွေးမကောင်းတဲ့ ကုန်ကြမ်းတွေကို ကြားညှပ်အသုံးပြုလာပါတယ်။ ပထမပိုင်းမှာ ပြဿနာမရှိပေမယ့် အချိန်ကြာလာတဲ့အခါ သူ့ရဲ့ဖောက်သည်တွေက သူ့ပစ္စည်းတွေအပေါ် ယုံကြည်မှုနည်းလာပြီး သူ့ထုတ်ကုန်တွေကို အားမပေးကြတော့တဲ့အတွက် စီးပွားရေးပျက်သွားခဲ့ရပါတယ်။ အရင်က ရိုးသားမှုနဲ့သူ့ဘဝကို တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပေမယ့် မကောင်းတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ပေါင်းမိပြီး မရိုးသားမှုတွေကို အသုံးချမိလိုက်တဲ့ အတွက် ကျရှုံးသွားခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာလူမျိုးတွေဟာ ရိုးသားမှုကို အင်မတန် တန်ဖိုးထားကြသူ တွေပါ။ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ဖြူစင်ရိုးသားမှုတွေကလည်း မြန်မာမှာ သာမကဘဲ ကမ္ဘာအထိ ကျော်ကြားပါတယ်။ နေ့စဉ်ထိတွေ့ဆက်ဆံနေ ကြတဲ့ လူနေမှုဘဝမှာ ရိုးရိုးသားသားနဲ့ ပြုမူဆက်ဆံကြလို့ တည်ငြိမ် အေးချမ်းတဲ့လူနေမှုဘဝတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ကြသလို မရိုးသား မှုတွေကြောင့် အချင်းချင်းစိတ်ဝမ်းတွေကွဲပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲသွားတဲ့ အတိတ်သမိုင်းကြောင်းတွေကိုလည်း ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးသားသူတွေဟာ ဘယ်လိုအခြေအနေမျိုးတွေနဲ့ ကြုံတွေ့လာ ပါစေ သူ့ရဲ့ရိုးသားမှုဆိုတဲ့ဂုဏ်ကို အထိပါးမခံကြပါဘူး။ ရိုးသားမှုကို သူတို့ရဲ့ ‘ဘဝ’လို့ ခံယူထားကြပါတယ်။ ထိန်းသိမ်းထားတဲ့ ရိုးသားမှု ဂုဏ်သိက္ခာကြောင့် သူ့အသက်ရှင်နေတဲ့ ကာလမှာသာမကဘဲ သားစဉ် မြေးဆက်အထိပါ ရိုးသားမှုကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးသွားတတ်ကြပါ တယ်။

လူဆိုတာ တွေးခေါ်ဉာဏ်ရှိတဲ့ ခြေနှစ်ချောင်းသတ္တဝါလို့ အဓိပ္ပာယ် ရပေမယ့် လူဆိုတဲ့ဝေါဟာရရဲ့နောက်က တခြားဝေါဟာရတွေ ထည့်ပေါင်းကြည့်လိုက်ရင် လူအမျိုးအစားတွေအမျိုးမျိုး ကွဲပြားသွား ပါတယ်။ လူရည်ချွန်၊ လူစွမ်းကောင်း၊ လူဆိုး၊ လူမိုက်ဆိုတဲ့ဝေါဟာရ တွေကို မြန်မာအဘိဓာန်မှာ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ မြန်မာအဘိဓာန်မှာ မတွေ့နိုင်ပေမယ့် လူဆိုတဲ့ဝေါဟာရနောက်ကို တခြားဝေါဟာရတွေ နဲ့ ပေါင်းစပ်သုံးနှုန်းကြည့်တဲ့အခါ လူအမျိုးအစားအမျိုးမျိုးကို တွေ့ရှိ နိုင်ပါတယ်။

- လူတော် - ကျွမ်းကျင်လိမ္မာသောသူ
- လူကောင်း - မွန်မြတ်သန့်စင်သောသူ
- လူရည်ချွန် - ကာယစွမ်းရည်၊ ဉာဏစွမ်းရည်သူတကာထက် ထူးကဲသာလွန်သူ

“ရိုးသားတဲ့သူတွေဟာ လူတော်လူကောင်း တွေဖြစ်ကြပါတယ်။ လူတော်လူကောင်းကို ပါဠိလို သပ္ပရိသလို့ခေါ်ပြီး သူတော်ကောင်း လို့လည်း ဆိုကြပါတယ်။ သူတော်ကောင်း ဆိုတာ တော်လည်းတော်၊ ကောင်းလည်း ကောင်းတဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ လူတော်ဆိုတာ ပညာအရည်အချင်းကိုကြည့်ပြီး ပြောတာ ဖြစ်လို့ ပညာတတ်တဲ့သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ လူကောင်းဆိုတာက ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်း တဲ့သူ၊ သူတစ်ပါးအပေါ် စိတ်နေသဘောထား ကောင်းတဲ့သူလို့ ဆိုပါတယ်။ ဝိသေသအား ဖြင့် ခွဲခြားမရနိုင်တာကြောင့် လူတော် လူကောင်းလို့လည်း တွဲပြီးသုံးစွဲကြပါတယ်။”

- လူစွမ်းကောင်း - လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည် ထူးကဲသာလွန်သူ
- လူဆိုး - တိုက်ခိုက်လုယက် ညှဉ်းဆဲတတ်သူ၊ စရိုက် ဆိုးသွမ်းသူ
- လူမိုက် - အသိဉာဏ် ဆင်ခြင်တုံတရားကင်းမဲ့သူ၊ မိုက်မဲသူ
- လူယုတ်မာ - အကျင့်အလွန်ယုတ်သူ
- လူလည် - သူတစ်ပါးကိုလှည့်ပတ်၍ ကိုယ်ကျိုးရှာတတ်သူ
- လူပြိန်း - အတွေ့အကြုံ အသိပညာနည်းပါးသူ
- လူလိမ် - မဟုတ်မမှန် လှည့်ပတ်ပြောဆို ပြုမူသောသူ
- လူပွေ - ဟိုဟိုသည်သည် လှည့်လည်ဝင်ရှုပ်သူ
- လူရှုပ် - ကိုယ်နှင့်မသက်ဆိုင်ဘဲ ပါဝင်စွက်ဖက်သောသူ လို့ အဓိပ္ပာယ်ရတဲ့ လူအမျိုးအစားတွေကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ (တခြားလူအမျိုးအစားတွေလည်း ရှိနိုင်ပါသေး တယ်။) ဒီလိုကွဲပြားရတဲ့ အခြေခံအကြောင်းရင်းကတော့ လူတွေရဲ့ ရိုးသားမှုနဲ့ မရိုးသားမှုတွေကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးသားတဲ့သူတွေဟာ လူတော် လူကောင်းတွေဖြစ်ကြပါတယ်။ လူတော်လူကောင်းကို ပါဠိလို သပ္ပရိသလို့ခေါ်ပြီး သူတော်ကောင်း လို့လည်း ဆိုကြပါတယ်။ သူတော်ကောင်းဆိုတာ တော်လည်းတော်၊ ကောင်းလည်းကောင်းတဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ လူတော်ဆိုတာ ပညာအရည် အချင်းကိုကြည့်ပြီး ပြောတာဖြစ်လို့ ပညာတတ်တဲ့သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ လူကောင်းဆိုတာက ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းတဲ့သူ၊ သူတစ်ပါးအပေါ် စိတ်နေသဘောထားကောင်းတဲ့သူလို့ ဆိုပါတယ်။ ဝိသေသအားဖြင့် ခွဲခြားမရနိုင်တာကြောင့် လူတော်လူကောင်းလို့လည်း တွဲပြီးသုံးစွဲကြ ပါတယ်။

လူတော်ဆိုတာ အတတ်ပညာတွေကို ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် တတ်မြောက်ကြတယ်။ ရှိသင့်တဲ့ အသိပညာတွေရှိကြတယ်။ ကျောင်းစာ တွေ သင်ယူတတ်မြောက်လာသူတွေရှိသလို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း တဲ့ အလုပ်အကိုင်အတွက် တတ်သင့်တဲ့ အတတ်ပညာတတ်မြောက်သူ တွေလည်းရှိပါတယ်။ အတတ်ပညာဆိုတာ သင်ယူလေ့လာမှုတွေက ရလာကြတာဖြစ်လို့ စာတွေ၊ အတွေ့အကြုံတွေရှိပါတယ်။ လုပ်ငန်းခွင်မှာ လုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အတွေ့အကြုံတွေရှိပါတယ်။ လူတော်တွေဟာ လေ့လာသင်ယူထားတဲ့ အသိပညာတွေနဲ့ အတတ်ပညာဆိုင်ရာ အသိပညာဝမ်းစာတွေ ဖြည့်ဆည်းနေကြတာဖြစ်လို့ သာမန်လူတွေ ထက် တော်တဲ့သူတွေ ဖြစ်ကြပါတယ်။

လူကောင်းဆိုတာကတော့ သူတစ်ပါးအကျိုးကို မထိခိုက်စေဘဲ ကိုယ့်အကျိုးကို လုပ်ဆောင်နေတဲ့သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ မိမိဘဝ

ကိုယ့်ချစ် (မန္တလေး)

တည်ဆောက်ရင်း အများရဲ့အကျိုးစီးပွားကိုလည်း လုပ်ကိုင်ပေးတတ် သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ လူကောင်းတွေဟာ -

- (၁) သာမန်လူတွေထက် သာလွန်တဲ့အရည်အချင်းကောင်း ပိုင်ဆိုင်သူ
- (၂) စိတ်နေသဘောထားပြည့်ဝသူ
- (၃) သူတစ်ပါးကို ကိုယ်ရောစိတ်ကိုပါ နာကျင်အောင်မပြုသူ
- (၄) အင်အားချည့်နဲ့နေသူကို အနိုင်မကျင့်သူ
- (၅) မတရားတဲ့အလုပ်ကို လုပ်ရမှာ ရှက်တတ်၊ ကြောက်တတ်သူ
- (၆) ရိုးသားဖြောင့်မတ်သူ
- (၇) စည်းကမ်းနဲ့ပြောတတ်၊ လုပ်ကိုင်တတ်သူ
- (၈) အတ္တအကျိုးနဲ့ ပရအကျိုးတွေကို မျှတအောင်ပြုတတ်သူ
- (၉) ကိုယ်၊ နှုတ်၊ အမူအရာ ယဉ်ကျေးသူ
- (၁၀) စိတ်နေသဘောထားတည်ကြည်ပြီး ကတိတည်သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။

လူတော်ဟာ ပညာတတ်မြောက်သူဖြစ်တယ်။ လူကောင်းဆိုတာ ကိုယ်ကျင့်တရားရှိသူဖြစ်ပါတယ်။ လူတော်လူကောင်းဖြစ်ဖို့အတွက် စံသတ်မှတ်ချက်၊ အရည်အချင်းတွေအားလုံးနဲ့ ပြည့်စုံဖို့မလွယ်ပါဘူး။

လူတော်နဲ့လူကောင်း

လောကလူသားတွေ အများကြီးရှိကြတာမှန်ပေမယ့် လူတော် လူကောင်းတွေ အင်မတန်နည်းပါးပါတယ်။ လူတော်နဲ့လူကောင်း အဲဒီနှစ်မျိုးမှာလည်း တစ်မျိုးကိုသာ ရွေးချယ်ပါဆိုရင်တော့ လူကောင်း ကို ဦးစားပေးရွေးချယ်သင့်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ လူတော် တော့ဖြစ်ပါရဲ့၊ ပညာတွေလည်းတတ်၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာလည်း ပြည့်စုံ၊ ရာထူးရာခံတွေရှိပေမယ့် ကိုယ်ကျင့်တရားမကောင်းရင် အများကိုအကျိုး မပြုနိုင်တဲ့အပြင် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်တာကြောင့် ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းတဲ့ လူကောင်းကိုသာ ရွေးချယ်သင့်ပါတယ်။ ရိုးသားမှုကို အလေးထားတတ်တဲ့ လူကောင်းတွေကသာ လူသားကောင်းကျိုးတွေ ကို ဖော်ဆောင်နိုင်လို့ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးသားသူတွေဟာ စိတ်ထားဖြူစင်တယ်။ စိတ်ထားဟာ အမြဲတမ်းကြည်လင်နေပြီး မဟုတ်မမှန်တာတွေမလုပ်လို့ စိတ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ အမြဲလိုခြုံနေတယ်။ အမြဲမေတ္တာတရားနဲ့ ဆက်ဆံနိုင်တာ ကြောင့် ပူပင်သောကတွေ နည်းပါးနေတယ်။ ရိုးသားမှုနဲ့ တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုရှိတဲ့ ဘဝကိုတည်ဆောက်နိုင်တယ်။ မရိုးသားမှုကြောင့် စိတ်ဝမ်းကွဲပြီး ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုပျက်ပြားမှာ စိုးရိမ်တယ်။ စာနာ ထောက်ထားမှုတွေနဲ့ အများကောင်းကျိုးကို ဆောင်ကြဉ်းတတ်တယ်။ လောကကို ထိန်းချုပ်နိုင်ကြတယ်ဆိုတဲ့ ဝိသေသဂုဏ်ပုဒ်တွေ ပိုင်ဆိုင် ကြပါတယ်။

မရိုးသားသူတွေကတော့ ကိုယ့်လုပ်ရပ်ကသာ အမြဲမှန်တယ်လို့ မှတ်ယူထားတယ်။ တရားမျှတမှု၊ မမျှတမှု၊ ကောင်းမှု၊ မကောင်းမှု တွေကို ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်မှုအားနည်းတယ်။ တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်တဲ့ အကျင့်စရိုက်တွေ ကိန်းအောင်းနေတတ်တယ်။ ကိုယ်လုပ်မယ့်အလုပ် ဟာ ဆိုးကျိုးဖြစ်နိုင်တာကိုသိပေမယ့် လုပ်ကိုင်ထားမိလို့ စိတ်လိုခြုံမှု မရှိ။ ကိုယ့်လုပ်ရပ်က ရောင်ပြန်ဟပ်ပြီး ကိုယ့်ဆီကို ခံစားရမှာကို သိနေလို့ စိတ်တွေဟာ အမြဲပူလောင်နေတတ်တယ်။ ကောင်းမှု (ကုသိုလ်)နဲ့ မကောင်းမှု(အကုသိုလ်) ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်စွမ်း အားနည်း တယ်။ လုပ်သင့်တာနဲ့ မလုပ်သင့်တာတွေ ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်မှုမရှိတာ ကြောင့် မကောင်းတဲ့ဆီကို မရိုးသားမှုက တွန်းပို့ခံနေရမှန်းမသိရတတ် ပါတယ်။ မရိုးသားမှုနဲ့ တစ်ဘဝတာ ကြီးပွားချမ်းသာချင် ချမ်းသာနိုင် ပေမယ့် လက်ရှိ ပစ္စုပ္ပန်ကာလနဲ့ နောင်တမလွန်ဘဝတွေမှာ မကောင်း တဲ့လမ်းပေါ်ကိုသာ ရောက်သွားဖို့နီးစပ်ပါတယ်။

လူ့ဘဝဟာ အင်မတန်တိုတောင်းပါတယ်။ ရဲခဲလှတဲ့ လူ့ဘဝမှာ တစ်ဘဝတာ ခဏတာအကျိုးကိုသာမကြည့်ဘဲ နောင်သံသရာ ဘဝ အဆက်ဆက်အထိပါ တွက်ချက်ပြီး လူ့ဘဝကို ရိုးသားမှုနဲ့သာ အသက် ရှင်ရပ်တည်သင့်ပါတယ်။ အသက်ရှင်ရပ်တည်နေရတဲ့ ဘဝတစ်သက် တာကိုလည်း ဂုဏ်သိက္ခာရှိတဲ့ လူသားတစ်ဦးအဖြစ်နဲ့ ဘဝကို ရိုးသားစွာတည်ဆောက်ကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။ ။

- ကိုးကား - ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာဘိဝံသ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားသည်သာ လူ့အဆင့်အတန်းတရားတော်နှင့် သူတော်ကောင်းတို့၏ စိတ်နေသဘောထားတရားတော်များ



ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကားအစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
 မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်း ခံစားချက် စကားသံများအား သင်္ဃာတင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားကပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “အနောက်မြောက် မီဒီယာတေ့ရဲ့ သပ်လျှိုသွေးခွဲသတင်းတွေကြားမှာ အစိုးရနဲ့ ပြည်သူ့အချင်းချင်းကြား သွေးမကွဲဖို့ လိုအပ်နေပြီ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
 အလားတူ လာမည့်အပတ်ပုဒ်များနှင့်လွှဲ ၁ နာရီတွင် “လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများ ထိန်းချုပ်ထားတဲ့နယ်မြေမှာ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်နေတဲ့ အကြမ်းဖက်သမားများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၀၉၉၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ် လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီး ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်၌ မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဇန်နဝါရီ ၇
 မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ဘက်စုံခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
 ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းက အနာဂတ်တွင် ဗလင်းတန်နှင့်ပြည့်စုံသော အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့်လူငယ်များဖြစ်စေရန်အတတ်ပညာ၊ အသိပညာ၊ ဗဟုသုတ၊ အတွေးအခေါ် အယူအဆ မှန်ကန်ရေးသည်လည်း အရေးကြီးကြောင်း၊ “ပညာတန်ဆောင်ပြည်ကျိုးဆောင်အံ့” ဟူသည့်မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ၊ အနုပညာနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် တက္ကသိုလ်ဂုဏ်ဆောင်၊ ပြည်နယ်ဂုဏ်ဆောင်၊ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် နိုင်သည့်၊ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးပြည့်ဝပြီး ထူးချွန်

ထက်မြက်သည့် ပညာတတ်လူငယ်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားကြရန် ပြောကြားသည်။
 နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြား
 ထို့နောက် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာချစ်စိန်က တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားသည်။
 ယင်းနောက် ထူးချွန်လူငယ်အဖြစ် တက္ကသိုလ်ကိုယ်စားပြုရွေးချယ်ခံရသည့် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြုမှ ပထမနှစ်ဂုဏ်ထူးတန်းကျောင်းသူနှင့် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု မြန်မာ့သိုင်းတုတ်ရှည်(အပြု)ပြိုင်ပွဲတွင် ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် ရူပဗေဒအထူးပြုမှ စတုတ္ထနှစ်ကျောင်းသားတို့အား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က



ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ကျောင်းသား ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျောင်းသူများ၏ သီဆိုကပြပျော်ဖြေမှုများကို စည်သူ(ပြန်/ဆက်)

နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ မြတ်သုတစာကြည့်တိုက်ဖွင့်

ပျဉ်းမနား ဇန်နဝါရီ ၇
 ပြည်ထောင်စု နယ်မြေနေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ကြံဖိုစုကျေးရွာ၌ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် မတည်ဆောက်လုပ်သည့် မြတ်သုတစာကြည့်တိုက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။
 ဦးစွာ ကြံဖိုစုကျေးရွာ မြတ်သုတစာကြည့်တိုက်အား နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုး၊ နေပြည်တော်စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင်၊ ပျဉ်းမနားခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေဦးနှင့် ကျေးရွာ ရပ်မိရပ်ဖ ဦးဝင်းဆန်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
 ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုးက အမှာစကားပြောကြားသည်။
 ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုးက စာကြည့်တိုက်ဆိုင်ရာ အချက်



အလက်များအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်းစိုးထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီး ကျေးရွာ စာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စာအုပ်စာစောင်များကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် မြတ်သုတစာကြည့်တိုက်ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်းနှင့် ရေလောင်းအိမ်သာဆောက်လုပ်ခြင်းအတွက် အလှူငွေကျပ် ၆၅ သိန်းအား စုပေါင်းပါဝင် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည့် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် mm-link အင်တာနက် တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် လစဉ်ဒေတာကြေး အလှူရှင်တို့အား ဂုတ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော် စာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုးက မြတ်သုတစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များ ပါဝင်လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြသည့်စာရေးဆရာ၊ ဆရာမကြီးများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးဟန်သူက နေပြည်

ဆီဆိုင်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကျင်းပ

ဆီဆိုင် ဇန်နဝါရီ ၇
 ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါကျောင်းရှိ ယုဇနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
 ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဆန်းဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးလှဝင်းက ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
 ဆက်လက်၍ ကာယ၊ ဥာဏထူးချွန်ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲရေးမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်သူရနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများက အကပဒေသာများဖြင့် သီဆိုပျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
 မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်
 နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
 ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ



ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏အကြိမ်(၅၉၀)မြောက် ထုတ်အနုမောဒနာချီးကျူးဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇ - ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့ စေတနာ့သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာ လှူဒါန်းထားကြသော ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် အလှူရှင်များအား ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့က အကြိမ်(၅၉၀) မြောက် ထုတ် အနုမောဒနာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ပွဲနှင့် လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်ချအလှူတော် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင် တောင်ဘက်မုခ်ရိ ရှေးဟောင်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပြန်လည်ပေးအပ်

အခမ်းအနားတွင် အလှူရှင်များက အလှူတော်ငွေများပေးအပ် လှူဒါန်းကြရာ အလှူကျသဘာပတိ ဦးမျိုးအောင်ဌေးနှင့် ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံရယူပြီး ထုတ်အနုမောဒနာဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒစရိယ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ ခိပိဋကဓရ ဝိနယ+ဒီဃနိကာယ ပါဠိပါရဂူ ရွှေပြည်သာပရိယတ္တိစာသင် တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တနာဂါတထံမှ တက်ရောက်လာကြသူများက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ရေစက်ချအနုမောဒနာ တရားနာယူ ကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပသော အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်အထိ ရွှေသင်္ကန်းတော် ရွှေပြားအလှူရှင် ၁၆၀ က ခြောက်ကျပ်သား ရွှေပြား ကိုးချပ်နှင့် တစ်ကျပ်သား ရွှေပြား ၂၃၆ ချပ် စုစုပေါင်းရွှေစင်ရွှေပြားအချပ် ၂၄၅ ချပ် လှူဒါန်းပြီး ငွေသားအလှူရှင် ၁၃၈ ဦး အပါအဝင် လှူဒါန်းငွေစုစုပေါင်း ၂၅၅၂၃၁၂၀၀၉ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဗန်းမောက်မြို့၌ ကုမ္ပဏီသယ ဇလုံတောင်တော်ဘုရားသို့ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရန် ကြော်ငြာဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲနှင့် ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ဗန်းမောက် ဇန်နဝါရီ ၇ - စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ဗန်းမောက်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကုမ္ပဏီသယ ဇလုံတောင်တော် ဘုရားသို့ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှဘုရားဖူး ပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော် ကြည်ညိုနိုင်ရန် ကြော်ငြာ ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲနှင့် စိုက်ထူပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ခန့်မရွေ့ ဗန်းမောက်-ဇလုံတောင် ကားလမ်း မ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်သံဃနာယက ဥက္ကဋ္ဌ မြို့မကျောင်းတိုက်ဆရာ တော် ဘဒ္ဒန္တဝိစိတ္တ၊ အေဘွဲ့နည်းဗျူ ဟာမှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်နိုင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြော်ငြာဆိုင်းဘုတ်ကို ဖဲကြိုး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်သံဃ နာယကဥက္ကဋ္ဌ မြို့မကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိစိတ္တက အဖွင့်

ဩဝါဒစကားမိန့်ကြားပြီး ဇလုံ တောင်တော်ဘုရား ဂေါပက ဦးကျော်ဝေက ဇလုံတောင်တော် ဘုရားသို့ အန္တရာယ်ကင်းစွာ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင် အောင်အဘက်ဘက်မှ ကူညီ

ဆောင်ရွက်ပေးကြသူများအား ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြော်ငြာဆိုင်းဘုတ်အား စိုက်ထူ ကြပြီး အဆိုပါ ဆိုင်းဘုတ်အား

အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းကြ ကာ ဇလုံတောင်တက်မည့် လိုင်းကားများကိုပါ အန္တရာယ်ကင်း အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်း ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များအား စစ်ဆေး

တပ်ကုန်း ဇန်နဝါရီ ၇

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ မီးဘေး အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး လိုက်လံစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကင်မွန်းတန်းကျေးရွာအုပ်စု

ရတနာ(၂)စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်အား စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာတွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဟိန်းအောင်ကျော် ကြီးကြပ်ပြီး ဒုတိယမီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးသော်ခန့်ဝေနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရတနာ(၂)စက်သုံး ဆီအရောင်းဆိုင် ဝန်ထမ်းများအား မီးသတ်ဆေးဘူး ကိုင်တွယ်အသုံးပြု နည်း ရှင်းလင်းပြသခြင်း၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော မီးသတ်ဆေးဘူး များထားရှိရေး၊ အရေးပေါ်အသုံးပြုရန် အမြဲပြင်ထားရှိရေး၊ ရေစုပ် စက်အရန်သင့်ပြင်ဆင်ထားရှိရေး၊ ဆီသိုလှောင်ကန် စနစ်တကျထားရှိ ရေးနှင့် ရောင်းချရေး၊ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ထားရှိရန် လိုအပ်ချက်များကို လိုက်လံစစ်ဆေး၍ မီးမလောင်ခင်နှင့် မီးလောင်လျှင် ဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်းများနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်ပေါင်း ၂၁ ဆိုင် ကို မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်ဆေးဆောင်ရွက် ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တစ်စိုးလွင်



ပေါင်မြို့နယ်၌ ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ ကွင်းဆင်းရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

ပေါင် ဇန်နဝါရီ ၇

မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ အမျိုးသားတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်း၊ ကျောင်းအခြေပြု တီဘီရောဂါ ကွင်းဆင်းရှာဖွေခြင်း လုပ်ငန်းအစီအစဉ်အရ တီဘီရောဂါစစ်ဆေးရှာဖွေ ဖော်ထုတ်ခြင်းကို ပေါင်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်။

တီဘီရောဂါ ကွင်းဆင်းရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာမင်းညွန့်ဝင်း ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပေါင်မြို့နယ် ကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများက မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း ၁၆၄ ကျောင်းရှိ ကျောင်း သား ကျောင်းသူတို့အား တီဘီရောဂါသတိပြုကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြော ခြင်း၊ ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ မွန်မလေး (ပြန်/ဆက်)



ရေတာရှည်မြို့နယ်၌ ကြံသီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် သရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ရေတာရှည် ဇန်နဝါရီ ၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့ နယ် ကြံသီးနှံမျိုးသန့်ခြံ(ဘိုးတော်ကုန်း) ၌ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေ (၂၀၂၂) စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ကြံသီးနှံလုပ်ငန်းအထွက် နှုန်းတိုးတက်အောင်စက်ကိရိယာ အသုံးပြု ၍ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲနှင့် သရုပ်ပြပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန သကြားထွက်သီးနှံဌာနခွဲ ညွှန်ကြား ရေးမှူးဦးဝင်းလှိုင်ဦးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) သကြားထွက်သီးနှံဌာနခွဲမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊



ကြံသီးနှံမျိုးသန့်ခြံတာဝန်ခံ ဦးဇော်မြင့်နိုင် တို့က အထွက်နှုန်းပြည့်မီရေး၊ စနစ်တကျ စိုက်ပျိုးရေးနည်းလမ်းများကို အသိပညာ ပေး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ကြံစိုက်ပျိုး သည့် ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ကြံစိုက်

တောင်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ စုစုပေါင်း အင်အား ၈၀ ခန့် တက်ရောက်ပြီး ကြံ သီးနှံစိုက်ပျိုးရေး အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းခြောက်မျိုးကို ကြံစိုက်တောင်သူ ၅၀ အား ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းနှင့် အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အနည်း ငယ်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/လေ

အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၊ စွန့်ဦးတီထွင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအတွက် ရန်ပုံငွေတည်ထောင်မည်

ဂျကာတာ ဇန်နဝါရီ ၇ - အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၊ စွန့်ဦးတီထွင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအတွက် ချေးငွေရန်ပုံငွေ စုစုပေါင်း ရှုပီးယားဘီလျံ ၂၀၀၀၀ကို တည်ထောင်ထားရှိကြောင်း လူမှုစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး မူဟာမင်အစ်ကန်ဒါက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်က အနောက်ဂျာဗားပြည်နယ် ဘိုဂေါရို သမ္မတအိမ်တော်တွင် သမ္မတ ပရာဘိုဝိုဆူဘီရန်တို့ဦးဆောင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် အထက်ပါအတိုင်း သဘောတူညီခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုတည်ထောင်မည့် ရန်ပုံငွေသည် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၊ စွန့်ဦးတီထွင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအတွက် အရင်းအနှီးသုံးစွဲမှု မြှင့်တင်ရန်နှင့် ငွေကြေးအဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း မူဟာမင်အစ်ကန်ဒါက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

အစိုးရသည် အင်ဒိုနီးရှားရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအတွက် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းသင်တန်းများပေးခြင်း အပါအဝင် အထွေထွေကုန်ကျစရိတ်များအတွက် ၎င်းရန်ပုံငွေကိုသုံးစွဲမည် ဖြစ်သည်။ ကိုးကား ဂျကာတာပို့စ်၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ရှီကျန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် မြေငလျင်လှုပ်ခတ်

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၇ - တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ရှီကျန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ ခရိုင်တစ်ခုတွင် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက် နံနက်က ပြင်းအား ၆ ဒဿမ ၈ အဆင့်ရှိ ငလျင်တစ်ခုလှုပ်ခတ်ပြီးနောက် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် သမ္မတရုံးက ညွှန်ကြားခဲ့သည်။

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ဆောင်ရာ၌ အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းရန်နှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးကုသမှုများဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူများအား သမ္မတရုံးက ထပ်လောင်းညွှန်ကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ရှီကျန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဒင်ဂရီစီရင်စုတွင် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၅ မိနစ်က ပြင်းအား ၆ ဒဿမ ၈ အဆင့်ရှိ မြေငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့ရာ ၉၅ ဦး သေဆုံးပြီး ၁၃၀ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ယနေ့ဆင်ယာသတင်းအရ သိရသည်။

၎င်းမြေငလျင်သည် ဒင်ဂရီစီရင်စု တီဆိုရိုမြို့နယ်ကိုဗဟိုပြု၍ လှုပ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ကာ လက်ရှိအချိန်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးဝန်ထမ်း ၃၄၀၀ ကျော်နှင့် ဆေးဝန်ထမ်း ၃၄၀ အား အခင်းဖြစ်ရာဒေသသို့ စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ရှီကျန်းဒေသစစ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀၀ ကျော်အား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသသို့ ဖြန့်ဖြူးထားခဲ့သည်။

တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် လေတပ်သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကယ်ဆယ်ရေး အရေးပေါ်အစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလေယာဉ်များနှင့် မြေပြင်တပ်ဖွဲ့များကို ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် အသင့်ပြင်ထားကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ရှီကျန်းဒေသစစ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀၀ ကျော်အား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသသို့ ဖြန့်ဖြူးထားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ယာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အီရန်တပ်မတော်တပ်ဖွဲ့များ နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း နျူကလီးယားစက်ရုံများတည်ရှိရာ အစ်ဗာဟန်ပြည်နယ်တွင် လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုဆောင်ရွက်

တီဟီရန် ဇန်နဝါရီ ၇ - အီရန်တပ်မတော်မှ တပ်ဖွဲ့များသည် နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း နျူကလီးယားစက်ရုံများတည်ရှိရာ အစ်ဗာဟန်ပြည်နယ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်က လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ယာသတင်းအရ သိရသည်။

၎င်းလေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအား လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့တပ်မှူး ကွာဒါရာဟင်ဇာဒတ်၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

၎င်းလေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအတွင်း နျူကလီးယားစက်ရုံများတိုက်ခိုက်ခံရပါက အစွမ်းထက်ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်သည့် လျှပ်စစ်သံလိုက်လှိုင်းများကို အသုံးပြု၍ ကာကွယ်ခြင်းအပါအဝင် နျူကလီးယားစက်ရုံများအား

လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုမှ ကာကွယ်ရန်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုကို အီရန်အစွလာမ်မစ်တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ်ဖွဲ့၊ အာကာသတပ်ဖွဲ့က လေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည်။ ယခုဆောင်ရွက်သည့် လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် အီရန်နိုင်ငံ၏ စစ်ရေးအင်အားကို မြှင့်တင်ခြင်းသာမကဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံများက တိုက်ခိုက်လာပါက ကာကွယ်ရန်အသင့်ရှိကြောင်း ပြသခြင်းဖြစ်သည်ဟု အီရန်အစွလာမ်မစ်တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ်ဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အလီမိုဟာမင်နေအီက ပြောကြားသည်။ ယခုစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့က အီရန် နျူကလီးယားစက်ရုံများအား တိုက်ခိုက်ရန်အစီအမံကို အမေရိကန် အမျိုးသားလိုဒြိုရေးအကြံပေးဂျီတီဆူလီဗန်က အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်အား အစီရင်ခံခဲ့ပြီးနောက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား-ဆင်ယာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



တရုတ်နိုင်ငံက သက်ကြီးစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဉာဏ်ရည်တူနည်းပညာသုံးစက်ရုံများ သုံးစွဲမှုမြှင့်တင်

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၇ - တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံ၏သက်ကြီးစောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် လူသားတစ်ဦးကဲ့သို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ဉာဏ်ရည်တူနည်းပညာသုံး

စက်ရုံများသုံးစွဲမှုကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ဆင်ယာသတင်းအရ သိရသည်။ ယခုဆောင်ရွက်ချက်သည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီနှင့်

နိုင်ငံတော်ကောင်စီတို့က ယမန်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ချမှတ်ခဲ့သည့် လမ်းညွှန်ချက်များအရ သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးအပါအဝင် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများတွင် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးမှုမြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းလုပ်ငန်းများတွင် အိမ်တွင်းသက်ကြီးရွယ်အိုများ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအတွက် ဉာဏ်ရည်တူနည်းပညာဆိုင်ရာ စနစ်များတပ်ဆင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားသက်ကြီးစောင့်ရှောက်ရေး ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက် စင်္ကြံကိုလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်မည်ဟု သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ယာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအား BRICS အဖွဲ့၏ တင်းပြည့်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် တရားဝင်သတ်မှတ်

ဆော်ပေါလို ဇန်နဝါရီ ၇

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအား BRICS အဖွဲ့၏ တင်းပြည့်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် တရားဝင်သတ်မှတ်ကြောင်း ဘရာဇီးနိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

ယခုဆောင်ရွက်ချက်အရ ယခုနှစ် ဘရာဇီးနိုင်ငံက BRICS အဖွဲ့၏ အလှည့်ကျသဘာပတိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် အဖွဲ့အား အင်အားတိုးချဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ BRICS အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအပေါ်တွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်များ တိုးတက်လာရေးကို အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်စေရုံသာမက ကမ္ဘာတောင်ဘက်ခြမ်းနိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးတက်စေခဲ့ကြောင်း ၎င်းဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ BRICS အဖွဲ့ဝင်ရောက်ခွင့်ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ဂျီနီဗာတိုက်တွင်ကျင်းပသည့် BRICS အဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုခဲ့ပြီး အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် တာဝန်ယူသည့်လက်ရှိအချိန်တွင် တရားဝင်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် BRICS အဖွဲ့၏လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘရာဇီးနိုင်ငံက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ယာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၅)ကျင်းပ

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၅)ကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၅) နေပြည်တော်၊ ဇန်နဝါရီ ၇၊ ၂၀၂၅

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့် ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်က ယခု ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မိမိတို့တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ခြင်းများအပေါ်အခြေပြုသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ ကျပ် ၁၉၉၆၄ ဒသမ ၈၀၀ သန်း ဝင်ရောက်ထားပြီး ထပ်မံ၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ဝင်ရောက်လာစေရေး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ က အားပေးဖိတ်ခေါ်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လူဦးရေ သိန်း ၅၀ ကျော် ရှိသည့်အတွက် အသားထုတ်လုပ်မှု၊ စားသုံးမှု ဖူလုံ ပြည့်ဝစေရေးအတွက် ကြက်/ဝက် မွေးမြူရေး

မြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဆင့်ဆင့်သန်းက ယခင်အစည်း အဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ၏ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလနှင့် ဒီဇင်ဘာလတို့အတွင်း စိစစ်ကြပ်မတ်ခဲ့သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းအခြေ အနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာ ကြသော တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက မိမိတို့တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးသွားမည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများ၏ ရှင်းလင်း တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို တာဝန် ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးကာ နိဂုံးချုပ်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ယင်းမာပင်မြို့နယ် မြို့သစ်ကျေးရွာကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးရှို့နေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာ ပင်မြို့နယ် မြို့သစ်ကျေးရွာကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးရှို့ခဲ့သဖြင့် လူနေအိမ်များ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့ ကြောင်း တရားမဝင် ပြည်ပျက် မီဒီယာများက သတင်းတု၊ သတင်း အမှားများ မဟုတ်မမှန်ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါ သတင်းနှင့်ပတ်သက် ပြီးသက်ဆိုင်ရာလုံခြုံရေးမှ တာဝန် ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို

မင့်ကွက်ဘဲ မြို့၊ ရွာများအတွင်း တရားမဝင် ဝင်ရောက်၍ တိုက်ပွဲ များ ဖော်ဆောင်လာခြင်းများ ကြောင့် မြို့/ရွာများ ပျက်စီးရ ကြောင်းနှင့်ငှားတို့အပေါ်ထောက်ခံ အားပေးမှုမရှိသည့် ပြည်သူများ၏ နေအိမ်များကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အကြမ်းဖက်သမားများ ဝင်ရောက်လာမှုမရှိစေရေး လုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါ နယ်မြေအတွင်း အေးချမ်း တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန် လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုအပေါ် ပြည်သူများ အထင် သတင်းစဉ်



အင်္ဂပူမြို့နယ် ပညာရေးဌေးဌေးချေးသမဝါယမအသင်း နှစ်ပတ်လည်စည်းဝေး

အင်္ဂပူ ဇန်နဝါရီ ၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အင်္ဂပူ မြို့နယ် ပညာရေးဌေးဌေးချေး သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို မြို့နယ်ပညာ ရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိ အဖြစ် ပညာရေးဌေးဌေးချေး သမဝါယမအသင်း လီမိတက် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ချိုက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မိုးမိုးခိုင်က အသင်း၏လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြား သည်။ အသင်း၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အစီရင်ခံစာ များအား ဖတ်ကြားခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ သဘာပတိက အသင်း၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွက် လျာထားငွေများတင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူပြီး ရှေ့လုပ်ငန်း စဉ်များ၊ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာနှင့် အသင်းသား စာရင်းစစ်အဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာတို့ကို တက်ရောက်လာသည့် အသင်း သားများထံမှ ဆန္ဒခံယူကာ အတည်ပြုချက် ရယူခဲ့သည်။ ထို့နောက် အသင်းသားများ၏ သား သမီးများ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးရရှိသူများ နှင့် အသင်းသားများထံမှ စုဆောင်း ငွေအများဆုံးထည့်ဝင်သူ သုံးဦး အား ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး သဘာ ပတိက အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ အဖွဲ့အား ပြန်လည်ရွေးချယ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးနည်းဆော်ချက်

- အိမ်တိုင်းအိမ်တိုင်းက မီးကိုကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ အောက်ပါ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံထားသည် -
- (၁) မိမိနေအိမ်ခြံဝင်းကို သန့်ရှင်းသပ်ရပ်စွာထားပါ။
 - (၂) မီးလောင်လွယ်သော အရာဝတ္ထုများကို သေချာစွာထုပ်ပိုးသိမ်းဆည်းခြင်း၊ အသုံးမပြုလိုလျှင် စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
 - (၃) အမှိုက်မီးရှို့လိုလျှင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့သို့ ကြိုတင်အကြောင်းကြား၍ ခွင့်ပြုမှသာ ဆောင်ရွက်ပါ။
 - (၄) ထင်းမီးဖိုအသုံးပြုလျှင် လုံခြုံစွာကာရံခြင်း၊ ကျင်းတူး၍ အသုံးပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
 - (၅) ဓာတ်ငွေ့မီးဖြင့် အသုံးပြုချက်ပြုတ်လျှင် အသုံးမပြုမီ နားလည်တတ်ကျွမ်းသူများဖြင့် သေချာစွာ စစ်ဆေးပါ။
 - (၆) လျှပ်စစ်မီးကို အသုံးပြုချက်ပြုတ်လျှင် ဝန်အားမျှတသည့် ဝိုင်ယာကြိုးများကို အသုံးပြုခြင်း၊ လျှပ်စီးပတ်လမ်းကို အလိုအလျောက်ဖြတ်တောက်ပေးသော ပစ္စည်းကိရိယာများကို အသုံးပြု ခြင်း၊ ဝန်အားမရှိသည့် လျှပ်စီးပတ်လမ်းကို ဖြတ်တောက်ပေးသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများတပ်ဆင် ထားရှိခြင်းများကို နားလည်တတ်ကျွမ်းသော ပညာရှင်များ၏ အကူအညီရယူဆောင်ရွက်ပါ။
 - (၇) နေအိမ်တွင် အသုံးပြုထားရှိသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို နှစ်စဉ်စစ်ဆေးပြီး အသုံးပြုရန် မသင့် လျော်သော ဟောင်းနွမ်းခြင်း၊ ပေါက်ပြဲခြင်း၊ ဝန်အားမမျှခြင်း စသည့်အန္တရာယ်ရှိသည့် အစိတ် အပိုင်းများကို အစားထိုးလဲလှယ်ပါ။
 - (၈) နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း လောင်စာဆီ၊ စားသုံးဆီ၊ စက်သုံးဆီ၊ အမွှေးဆီ စသည့်မီးလောင်လွယ်သော ဆီအမျိုးမျိုးကို သိုလှောင်ထားရှိခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းများ မပြုပါနှင့်။
 - (၉) မီးခြစ်အစရှိသော မီးဖြစ်စေသော ပစ္စည်းများကို ကလေးသူငယ်များ လက်လှမ်းမမီသောနေရာ၊ အပူဒဏ် မခံစားရသောနေရာများတွင် သေချာစွာသိမ်းဆည်းထားရှိပါ။
 - (၁၀) ကလေးငယ်များကို မီးဖြစ်ပေါ်စေသောပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် မီးလောင်လွယ်သောပစ္စည်းများနှင့် အသုံးပြု ချက်ပြုတ်စေခြင်း၊ ဆေးလိပ်၊ ခြင်ဆေးခွေနှင့် အမွှေးတိုင်အစရှိသော ပစ္စည်းများအား မီးညှိစေခြင်း၊ ဆော့ကစားခြင်းများ မပြုပါစေနှင့်။
 - (၁၁) ဆေးလိပ်ကို မီးငြိမ်းသည်ဟု သေချာမှသာ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။
 - (၁၂) အိပ်ရာ၊ အဝတ်တန်း၊ အဝတ်ပုံနှင့် လောင်စာဆီများအနီးတွင် ခြင်ဆေးခွေထွန်းညှိထားခြင်း၊ ဖယောင်းတိုင်မီးထွန်းခြင်း၊ အမွှေးတိုင်ထွန်းညှိထားခြင်းများ မပြုပါနှင့်။
 - (၁၃) ဘုရားရှိခိုးအပြီး လူစောင့်မထားရှိဘဲ မီးပူဇော်ထားရှိခြင်း၊ အမွှေးတိုင် ထွန်းညှိပူဇော်ထားရှိခြင်း များ မပြုပါနှင့်။
 - (၁၄) ထမင်းဟင်းချက်ပြုတ်ခြင်း၊ မီးပူတိုက်ခြင်း၊ အမှိုက်မီးရှို့ခြင်းနှင့် မီးနှင့်ပတ်သက်သော သို့မဟုတ် မီးလောင်နိုင်သော ပစ္စည်းများကို ကိုင်တွယ်အသုံးပြုပြီးတိုင်း သေချာစွာစစ်ဆေးဖြတ်သိမ်းခြင်း၊ ငြိမ်းသတ်ခြင်း၊ လူစောင့်ထားရှိခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါ။
 - (၁၅) အကြောင်းကိစ္စ တစ်စုံတစ်ရာကြောင့် နေအိမ်မှထွက်ခွာလိုလျှင် မထွက်ခွာမီ မီးလောင်နိုင်သော ကိစ္စပစ္စည်းများသေချာစွာ စစ်ဆေးပြီး မီးမလောင်နိုင်ဟု သေချာမှသာ နေအိမ်မှထွက်ခွာပါ။
 - (၁၆) လူမနေသော အဆောက်အအုံ၊ ဂိုဒေါင်များကို ညစောင့်ထားရှိပါ။
 - (၁၇) နေအိမ်များတွင် မီးချိတ်၊ မီးကတ်၊ လှေကား၊ ရေနှင့် သဲအစရှိသော မီးငြိမ်းသတ်ရေးကိရိယာများ စုံလင်စွာထားရှိပါ။ ငွေကြေးတတ်နိုင်ပါက မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိပါ။ အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံ ဖြစ်ပါက အထပ်တိုင်းတွင် မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိပါ။
 - (၁၈) မီးငြိမ်းသတ်ရေးကိရိယာများကို အသုံးပြုတတ်စေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပါ။ နေအိမ်ရှိလူတိုင်း အသုံးပြုတတ်အောင်လည်း သင်ကြား၍ အခါအားလျော်စွာ လေ့ကျင့်ပါ။
 - (၁၉) မီးချိတ်၊ မီးကတ်၊ လှေကား၊ ရေနှင့် သဲများထားရှိရာတွင် မီးချိတ်သည် အရွယ်ရောက်ပြီး လူငယ်တစ်ဦး ခိုစီးနိုင်လောက်အောင် ခိုင်ခံ့ရမည်။ မီးကတ်သည် လွှဲရမ်းခံနိုင်လောက်အောင် တောင့်တင်းရမည်။ လှေကားသည် အရွယ်ရောက်ပြီး လူငယ်တစ်ဦး သယ်ယူနိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး လူကြီးနှစ်ဦးအတက်ခံနိုင်သည်အထိ ပေါ့ပါးခိုင်ခံ့ရမည်။ ရေနှင့်သဲကို အရွယ်ရောက်ပြီး လူငယ် တစ်ဦး သယ်ယူပတ်ဖျန်းစေနိုင်သော ပုံးဖြင့်ဖြစ်စေ အများအပြားထားရှိပါက အလွယ်တကူ သယ်ယူပတ်ဖျန်းနိုင်စေရန် မီးသတ်ရေပုံးထားရှိ ဆောင်ရွက်ရပါမည်။
 - (၂၀) မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သောညွှန်ကြားချက်များ၊ စည်းကမ်း များ၊ တားမြစ်ချက်များကို တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ပါ။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် တံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုညှိနှိုင်းပေးခြင်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇
၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် တံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အောင်ပွဲရအားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုညှိနှိုင်းပေးခြင်းအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ မြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပသည်။



ဂျူဒို၊ ဂူရှူး၊ ကရာတေး၊ ဗိုလီနစ်၊ လက်ဝှေ့၊ ကြက်တောင်ရိုက်၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ ဖူဆယ်၊ ရိုးရာခြင်းလုံး၊ ဂေါက်သီးရိုက်၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်၊ အလေးမ၊ ဘီလီယက်နှင့်စနူကာ၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ဘတ်စကက်ဘော၊ ခရစ်ကက်၊ တင်းနစ်နှင့် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများမှ ဆုရအားကစားအဖွဲ့တို့အား ဂုဏ်ပြုဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဦးစွာ တေးသံရှင်များက “အနှိုင်းမဲ့သောရန်ကုန်” တေးသီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေ၍ အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ အားကစားသမားများ၏ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့မှု မှတ်တမ်း Video Clip ကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီနာယက တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရေကူးပြိုင်ပွဲနှင့် တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲများမှ ဆုရအားကစားအဖွဲ့တို့အား တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှုရေးရာဝန်ကြီးက အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်းနှင့်ဇော်ဦး တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်စန္ဒာသွယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများက ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု မသန်စွမ်း၊ မြန်မာ့သိုင်း၊

ထို့နောက် တေးသံရှင်များက တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးအားကစားအဖွဲ့အောင်နိုင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်က အားကစားသမားများ၊ အလှူရှင်များကိုယ်စား ဝမ်းမြောက်စကားနှင့် အားကစားအဖွဲ့များကိုယ်စား အားကစားသမားတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားအဖွဲ့အနေဖြင့် အားကစားနည်း ၂၃ မျိုးအား ပြိုင်ပွဲဝင် ၄၂၇ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ရွှေ ၆၈ ဆု၊ ငွေ ၄၂ ဆု၊ ကြေး ၃၉ ဆု စုစုပေါင်း ၁၄၉ ဆုဖြင့် ပထမတံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုကြီးကို ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

ပခုက္ကူမြို့ အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော် ကျင်းပ

ပခုက္ကူ ဇန်နဝါရီ ၇
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့ အမှတ်(၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီ

အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်အေးအေးသန်းက ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ကျောင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ အကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် မြို့နယ်အဆင့် ကာယ၊ ဉာဏစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ ဆုများနှင့် ပညာရည်ထူးချွန်ဆု ရရှိသူများအား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဘာမီသာ(ပခုက္ကူ)



ကလေး မြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပေးအပ်

ကလေး မြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပေးအပ်ခြင်းအား ပခုက္ကူမြို့နယ်အဆင့် (၃) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင် ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ဆည်တော်ဦးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ကလေးမြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်စိုးက ပန်းခင်းစီမံချက် အဆင့်(၃)ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပြုလုပ်ပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားပြီး ကလေး

ကလေးမြို့နယ်၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပေးအပ်



ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စိုးတင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ဆည်တော်ဦးကျေးရွာ၊ ၁၅၆ ဦးထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၈-၁-၂၀၂၅ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြန်ကြီးမား	စော်တေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကရိုင်တုံ
92 Ron	၂၉၀၅	၃၀၀၀	၃၀၆၅	၃၀၀၀	၃၀၀၅	၃၀၂၀	၃၀၃၅	၃၀၅၀	၃၀၆၅	၃၀၈၀	၃၀၉၅	၃၀၅၅	၃၀၆၅	၃၀၈၀	၃၀၉၅	၃၀၆၅	၃၀၆၅
95 Ron	၃၀၀၅	၃၁၀၀	၃၁၆၅	၃၁၀၀	၃၁၀၅	၃၁၂၀	၃၁၃၅	၃၁၅၀	၃၁၆၅	၃၁၈၀	၃၁၉၅	၃၁၅၅	၃၁၆၅	၃၁၈၀	၃၁၉၅	၃၁၆၅	၃၁၆၅
HSD (500 ppm)	၂၆၀၅	၂၇၀၀	၂၇၆၅	၂၇၀၀	၂၇၀၅	၂၇၂၀	၂၇၃၅	၂၇၅၀	၂၇၆၅	၂၇၈၀	၂၇၉၅	၂၇၅၅	၂၇၆၅	၂၇၈၀	၂၇၉၅	၂၇၆၅	၂၇၆၅
HSD (50 ppm)	၃၂၀၅	၃၃၀၀	၃၃၆၅	၃၃၀၀	၃၃၀၅	၃၃၂၀	၃၃၃၅	၃၃၅၀	၃၃၆၅	၃၃၈၀	၃၃၉၅	၃၃၅၅	၃၃၆၅	၃၃၈၀	၃၃၉၅	၃၃၆၅	၃၃၆၅
HSD (10 ppm)	၃၂၀၅	၃၃၀၀	၃၃၆၅	၃၃၀၀	၃၃၀၅	၃၃၂၀	၃၃၃၅	၃၃၅၀	၃၃၆၅	၃၃၈၀	၃၃၉၅	၃၃၅၅	၃၃၆၅	၃၃၈၀	၃၃၉၅	၃၃၆၅	၃၃၆၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၉၀၅	၂၉၀၅
95 Ron	၂၉၂၀	၃၀၀၂
HSD (500 ppm)	၂၇၀၅	၂၇၀၅
HSD (50 ppm)	၃၀၀၅	၃၀၀၅
HSD (10 ppm)	၃၀၀၅	၃၀၀၅

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
၀၆၇-၄၁၃၇၂၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၂၅၃၆၃၂
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ



ပြည်မြို့၌ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ပြည် ဇန်နဝါရီ ၇
ပြည်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းတို့ပူးပေါင်း၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်ခရိုင်ရုံး လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန၌ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ၊ စာအုပ်စာစောင်ပြပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲများ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ ပြည်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်ရွှေဝါဖူးက ပြည်ခရိုင် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ရှိ သုတ/ရသ စာအုပ်စာစောင်များကို အခမဲ့လာရောက် လေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းမှ စာရေးဆရာ မောင်ထက်ရှား(ပြည်)က စာဖတ်ခြင်းနှင့် လူငယ်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောသည်။
ယင်းနောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အခမ်းအနားတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော ပြည်ခရိုင် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်မှ သုတ/ရသစာအုပ်စာစောင်မျိုးစုံနှင့် ကဏ္ဍစုံအသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များကို ဖတ်ရှုလေ့လာကြကြောင်း သိရသည်။ ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နှစ်သစ်ကူး အသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ပဋ္ဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲတက်ရောက်

စစ်တွေ ဇန်နဝါရီ ၇ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသော နှစ်သစ်ကူး အသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ပဋ္ဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ လောကနန္ဒာစေတီတော် ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ သာသနာဗိမာန်တော်၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းသည် သာသနာဗိမာန်တော်ရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အား ဖူးမြော်ကာ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးနှင့် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ဆက်လက်၍ နှစ်သစ်ကူးအသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ပဋ္ဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကြွရောက်တော်မူကြသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက နမောတဿ သုံးကြိမ် ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ကြပြီး မြသိန်းတန်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒရ

မဟာထေရ်မြတ်ထံမှ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။ ယင်းနောက် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များက မေတ္တာသုတ် ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး စစ်တွေမြို့ ဒက္ခိဏာရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တမေဃိယက အနုမောဒနာဂါထာ ဖတ်ကြားတော်မူသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး မြို့နယ်ဩဝါဒါစရိယ စစ်တွေမြို့ ပညာလင်္ကာရကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တနာဂိန္ဒ မဟာထေရ်မြတ်ထံမှ အနုမောဒနာ



တရားနာယူ၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်ပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ ပဋ္ဌာန်းသိမ်းအောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကြွရောက်တော်မူကြသော သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ဟိုပုံးမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

ဟိုပုံး ဇန်နဝါရီ ၇ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါကျောင်းရှိ ရွှေရတုခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် အခမ်းအနားတွင် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွေး၊ တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်းမှ ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး စောအောင်မျိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်



ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွေးက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ဆက်လက်၍ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ရဲထွေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်း ဒုတိယကျောင်းအုပ်ကြီးဗိုလ်မှူးကြီး စောအောင်မျိုးနှင့် အရာရှိကြီးများ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများက ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြင့် အောင်မြင်သော ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် ဂုဏ်ထူးရအောင်သင်ကြားပေးသော ဆရာမများ၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်သူများ၊ ဗဟိုအဆင့်နှင့် ပြည်နယ်အဆင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများ၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် မြို့နယ်အဆင့်

သုံးခွမြို့နယ်၌ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာပေါင်းစုံ (အလွတ်တန်း) အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

သုံးခွ ဇန်နဝါရီ ၇ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့ အမှတ် (၈)ရပ်ကွက်ရှိ ဘုရင့်နေောင်အားကစားကွင်း၌ (၇၈)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် သုံးခွမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့်က သုံးခွမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး အားကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။

ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို အသင်းပေါင်း ၁၇ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ကွင်းဖွင့်ပွဲအဖြစ် မိကျောင်းကန်ကျေးရွာအသင်းနှင့် ရေပေါ်ကန်ကျေးရွာအသင်းတို့ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုကျော်(သုံးခွ)



ရတနာပုံ(မန္တလေး)နန်းမြို့တော်အတွင်းရှိ တံခါးနီမြို့ရိုးကို သုတေသနပြု တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၇ မင်းတုန်းမင်းကြီး မြို့တည်ခဲ့သည့် ရတနာပုံ(မန္တလေး)နန်းမြို့တော်အတွင်းရှိ မြန်နန်းစံကျော်ရွှေနန်းတော်ကို မြို့ရိုးငါးထပ်ဖြင့် ကာရံထားရာ တံခါးမြို့ရိုးကို ကွယ်နေသည့် တံခါးနီမြို့ရိုးကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ် သုတေသနပြု တူးဖော်ရေး လုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ဦးစီးဌာန (မန္တလေး)ဌာနခွဲမှ သိရသည်။

အဆိုပါ တံခါးနီမြို့ရိုးမှာ ဘုရင်မင်းမြတ်စံမြန်နန်းစံကျော်ရွှေနန်းတော်ကြီး၏ နောက်ဆုံး



ခံစည်းအဖြစ် မင်းတုန်းမင်းကြီးက မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တံခါးနီမြို့ရိုးကို စတင်အုတ်မြစ်ချ တည်ဆောက်ခဲ့သည် ဟု ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ဦးစီးဌာန (မန္တလေး)ဌာနခွဲမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်တင်ဝင်း

ကျေးကာရံထားတဲ့ အုတ်မြို့ရိုးရှိ မယ်၊ သစ်တပ်မြို့ရိုး၊ အတွင်းမြို့ရိုးနဲ့ တံခါးနီမြို့ရိုးတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ခုသုတေသနပြု တူးဖော်နေတဲ့ တံခါးနီမြို့ရိုးကြီးက မြန်နန်းစံကျော်ရွှေနန်းတော်ရဲ့ နောက်ဆုံးခံတပ်မြို့ရိုးလို့ ပြောလို့ရတယ်။ ပေ၊ ပုရပိုက် အထောက်အထားတွေ အရ ရွှေနန်းမြို့တော်၊ အတွင်းမြို့ရိုးကနေ ပေ ၅၀၀ ခန့်အကွာမှာ တံခါးနီမြို့ရိုး ရှိတယ်ဆိုတဲ့ မှတ်တမ်းတွေအရ တူးဖော်ခဲ့ရာမှာ မလွယ်ပေါက်ကို စတွေ့ပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်တွင် သုတေသနပြု တူးဖော်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရာ မှာ ကွင်းဆင်းတယ်။ တိုင်းတာ တယ်၊ စမ်းသပ်ကျင်းတွေတူးပြီး ပြန်လည် ဖော်ထုတ်တူးဖော်မှုကို လုပ်ဆောင်ပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

“မင်းတုန်းမင်းကြီးက ရတနာပုံနန်းမြို့တော်ကို မြို့ရိုးငါးထပ်နဲ့ တည်ခဲ့တယ်။ အပြင်မြေမြို့ရိုး၊ အရှည် ပေ ၁၀၀၀ ကျော်ခန့်နှင့် အမြင့် ၁၆ ပေခန့်ရှိခဲ့ရာမှာ ပြန်လည်တူးဖော်ရေး လုပ်ဆောင်ချိန်တွင် အောက်ခြေအုတ်မြစ်မှ အမြင့် သုံးပေခန့်သာတွေ့ရှိတော့ကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင် လမ်း၏ မြောက်ဘက် ၇၅ ပေနှင့် တောင်ဘက် ၇၅ ပေ အရှည်ထိ သုတေသန ပြုတူးဖော်ထားပြီး မူလကပါဝင်သည့် စွယ်ရမ်း(တံခါးအစောင့်ဝန်ထမ်းများ နေထိုင်ရာနေရာ)ကို လည်းတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် သုတေသနပြု တူးဖော်သည့် လုပ်ငန်းမှာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ မူလလက်ရာမပျက် ရှေးမှုအတိုင်း အများပြည်သူ ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်စေရန် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲအတွက် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဖူဆယ်အသင်း ပဏာမကစားသမား ၁၇ ဦးသို့ လျှော့ချ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီး ဖူဆယ်အသင်း နည်းပြချုပ် ဘန်လက်ချာယိုဝန်သည် ဇန်နဝါရီ တတိယပတ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် ၂၀၂၅ အာရှဖလား အမျိုးသမီး ဖူဆယ်ခြေစစ်ပွဲအတွက် ပဏာမ ကစားသမား ၁၇ ဦးသို့ လျှော့ချ လိုက်သည်။



မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးဖူဆယ်အသင်း လျှော့ချနေစဉ်။

လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီး ဖူဆယ်အသင်းသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်မှစ၍ ပဏာမကစားသမား ၂၁ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး ယခုရက် ပိုင်းအတွင်း ကစားသမား လေးဦး လျှော့ချကာ စုစုပေါင်း ၁၇ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့ လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးဖူဆယ် အသင်းသည် အပြီးသတ်ကစား သမား ၁၄ ဦးကိုမူ ခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်

ခါနီးမှသာ ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီး ဖူဆယ်အသင်းတွင် ပဏာမကစား သမားများအဖြစ် ဂိုးသမား- ချောစန္ဒီအောင်၊ သရဖီအောင်၊

ဆက်နွယ်နီ၊ နင်းစန္ဒာလှိုင်၊ သူဇာ လှိုင်၊ အေးအေးထွေးတို့ ပါဝင် သည်။
မြန်မာအသင်းသည် အာရှ ဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲတွင် အုပ်စု (D)၌ ဗီယက်နမ်၊ တရုတ် တိုင်ပေ၊ မကာအိုအသင်းတို့နှင့် ကျရောက်နေပြီး ယင်းအုပ်စုပွဲ များကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ ခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စု လေးခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုတစ်ခုစီမှ အမှတ်အများဆုံး နှစ်သင်းစီနှင့် တတိယနေရာရ အသင်းများအနက် အကောင်းဆုံး တစ်သင်း စုစုပေါင်း ကိုးသင်း ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။
သတင်း-ကိုညီလေး
ဓာတ်ပုံ-MFF

MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ နှင့် လိဂ်-၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ဆက်လက်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ နှင့် လိဂ်-၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ကို ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်နှင့် ၉ ရက်တို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ် သည်။
ဖူဆယ်လိဂ်-၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ကို ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် (ယနေ့) ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး Pacific Sun Far အသင်းနှင့် 7 Dragon အသင်း၊ ရွှေပြည်သာ ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် 7 Brother အသင်း၊ Black Cross အသင်းနှင့် Gold Dream အသင်း၊ KKY အသင်းနှင့် JZ Yangon အသင်း၊ Maryar အသင်းနှင့် YCDC Marga အသင်း၊ လက်ဝဲသုန္ဒရီ အသင်းနှင့် TG United အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်

ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၃) အပြီးတွင် Pacific Sun Far အသင်းက ခုနစ်မှတ်၊ TG United အသင်း၊ JZ Yangon အသင်းနှင့် 7 Dragon အသင်းတို့ က ခြောက်မှတ်စီ၊ KKY အသင်းနှင့် Gold Dream အသင်းတို့က ငါးမှတ်စီ၊ 7 Brother အသင်း၊ လက်ဝဲသုန္ဒရီအသင်း၊ YCDC Marga Youth အသင်းနှင့် ရွှေပြည်သာယူနိုက်တက် အသင်းတို့က သုံးမှတ်စီ၊ Maryar အသင်းနှင့် Black Cross အသင်းတို့က တစ်မှတ်စီ ရရှိထား သည်။
ဖူဆယ်လိဂ်-၁ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ကို ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး MH Dream Team အသင်းနှင့် YRC အသင်း၊ M2K

အသင်းနှင့် YCDC Marga အသင်း၊ Genera- tions အသင်းနှင့် VUC အသင်း၊ Winner Soccer အသင်းနှင့် MIU အသင်း၊ ဖူဆယ်ချစ်သူ အသင်းနှင့် SGF အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၃) အပြီးတွင် MIU အသင်းက ကိုးမှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်နေပြီး MH Dream Team အသင်းက ခုနစ်မှတ်၊ Generations အသင်းက ငါးမှတ်၊ VUC အသင်းနှင့် M2K အသင်းတို့က လေးမှတ်စီ၊ YCDC Marga အသင်းနှင့် SGF အသင်းက သုံးမှတ်စီ၊ YRC အသင်းနှင့် Winner Soccer အသင်းတို့က နှစ်မှတ်စီ၊ ဖူဆယ်ချစ်သူ အသင်းက တစ်မှတ်တို့ ရရှိထားသည်။
ကိုညီလေး

○ အာဆီယံကလပ်မှ

ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် (ယနေ့) တွင် အုပ်စု (A) တတိယနေ့အဖြစ် မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ရှမ်း ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် မလေးရှားကလပ် တီရန်ဂါနူးအသင်း၊ မြန်မာ စံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ထိုင်းကလပ် BG ပါသွန် ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဗီယက်နမ်ကလပ် ထန်ဟွာအသင်း၊ မြန်မာ စံတော်ချိန် ည ၇ နာရီတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကမ္ဘောဒီးယားကလပ် Preah Khan Reach Svay Rieng အသင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှားကလပ် မာကာဆာအသင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်တွင် အုပ်စု (B) တတိယနေ့အဖြစ် မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ဖိလစ်ပိုင်ကလပ် ကာယာအသင်းနှင့် ဗီယက်နမ်ကလပ် ဟန္တိုင်းအသင်း၊ မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် စင်ကာပူကလပ် Lion City Sailors အသင်း နှင့် မလေးရှားကလပ် ကွာလာလမ်ပူစီးတီးအသင်း၊ မြန်မာစံတော်ချိန် ည ၇ နာရီတွင် ထိုင်းကလပ်ဘူရီရမ်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှား ကလပ် ဘော်နီယိုအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။
အုပ်စု (A) တွင် အင်ဒိုနီးရှားကလပ် မာကာဆာအသင်း၊ ထိုင်း

ကလပ် BG ပါသွန်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဗီယက်နမ်ကလပ် ထန်ဟွာ အသင်းတို့က လေးမှတ်စီ၊ ကမ္ဘောဒီးယားကလပ် Preah Khan Reach Svay Rieng အသင်းက သုံးမှတ်၊ မလေးရှားကလပ် တီရန်ဂါနူးအသင်းက တစ်မှတ်၊ မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက အမှတ်မရသေး၊ အုပ်စု (B) တွင် ဗီယက်နမ်ကလပ် ဟန္တိုင်းအသင်းနှင့် မလေးရှားကလပ် ကွာလာလမ်ပူစီးတီးအသင်းတို့က ခြောက်မှတ်စီ၊ ထိုင်းကလပ် ဘူရီရမ် ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှားကလပ် ဘော်နီယိုအသင်းတို့က သုံးမှတ်စီ၊ ဖိလစ်ပိုင်ကလပ် ကာယာအသင်းနှင့် စင်ကာပူကလပ် Lion City Sailors အသင်းတို့က အမှတ်မရသေး။
အုပ်စုပထမနှင့် ဒုတိယပွဲများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်နှင့် စက်တင်ဘာလတို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် သုံးလကြာရပ်နားခဲ့ပြီး လက်ကျန်ပွဲများကို ဇန်နဝါရီနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလတို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ် သည်။ အုပ်စုတစ်ခုစီမှ နှစ်သင်းသာ ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ခွင့်ရမည် ဖြစ်ရာ နှစ်ပွဲရှုံးထားသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းအနေဖြင့် လက်ကျန် သုံးပွဲတွင် နိုင်ပွဲရယူနိုင်မှသာ မျှော်လင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။
သတင်း-ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ-သော်ကြီး

★ ကျော့ဖုံးမှ

ဇယား(အဆင့် ၄) နေရာမှာပဲ ဆက်လက်ရပ်တည်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ရိုးမား အသင်းကတော့ လာဇီယိုအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် အမှတ်ပေး ဇယား(အဆင့် ၄) နေရာက ပြိုင်ဘက် လာဇီယိုအသင်းနဲ့ ၁၂ မှတ်အကွာ ရမှတ် ၂၃ မှတ်နဲ့ အီတလီစီးရီးအေအမှတ်ပေးဇယား (အဆင့် ၁၀) နေရာ ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။
လက်ရှိ အီတလီစီးရီးအေပြိုင်ပွဲတွင် နာပိုလီအသင်းက အမှတ်ပေး ဇယားထိပ်ဆုံးမှာ ဦးဆောင်နေပြီး အတ္တလန္တာအသင်းက ဒုတိယ၊ အင်တာဗီလန်အသင်းက တတိယစသဖြင့် အသီးသီးရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။
ဧပြီလ

❖ အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွှင့်တင် ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုနှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဇ္ဈိမရာ မှတ်တမ်းပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အခကြေးငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရ နိုင်ပါသည်။
❖ အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်း သည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

လေပြင်းတိုက်ခတ်နေစဉ် သတိပြုလိုက်နာရန် အချက်များ

၁။ လေပြင်းတိုက်ခတ်ချိန်တွင် အမှိုက်များနှင့် ပစ္စည်း များလေနှင့်လွင့်ပါကာ အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သော ကြောင့် မလိုအပ်ဘဲ အပြင်သို့ မထွက်ပါနှင့်။



၂။ တံခါးများနှင့် ပြတင်းပေါက်များကို မြဲမြံစွာပိတ်ထား ပါ။ မှန်ပြတင်းများအား တိတ်ပြားကြီးများဖြင့် ကာနံ့လန့်ဖြတ်ကပ်ထားပါ။



၃။ မှန်ပြတင်းပေါက်များနှင့် ဝေးရာတွင် နေထိုင်ပါ။

၄။ လေတိုက်ခတ်မှု အလွန် ပြင်းထန်ပါက ခိုင်ခံ့သော စားပွဲ (သို့မဟုတ်) ခိုင်ခံ့သော အရာဝတ္ထု တစ်ခုခုအောက်တွင် အကာအကွယ်ယူနေပါ။



၅။ အရေးပေါ်အခြေအနေမှလွှဲ၍ ဖုန်းအသုံးမပြုပါနှင့်။

လေပြင်းတိုက်ခတ်စဉ် မိုးသီးကြွေခြင်း၊ မိုးထစ်ချွန်းရွာခြင်း ဖြစ်ပေါ်ပါက သတိပြု လိုက်နာရန် အချက်များ

- ၁။ လယ်ကွင်း၊ ကွင်းပြင်ထဲ နေထိုင်ခြင်းမှ အတတ်နိုင်ဆုံး ရှောင်ရှားပါ။ တတ်နိုင်သမျှ အိမ်ထဲတွင် နေထိုင်ပါ။
- ၂။ မဖြစ်မနေ အိမ်အပြင်သို့ ထွက်ရမည်ဆိုပါက ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ကဲ့သို့ ဦးထုပ်အမာများ ဆောင်းပါ။ အဝတ်ထူများ ဝတ်ဆင်သွားပါ။
- ၃။ တီဗွီ၊ ရေဒီယို၊ လျှပ်စစ် ထမင်းအိုး၊ လျှပ်စစ်မီးပူ စသည့် လျှပ်စစ်နှင့်ဆိုင်သော ပစ္စည်းများကိုလည်း ခလုတ်ပိတ်၍ ပလပ်ဖြတ်ထားပါ။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လျှင်ဆက်သွယ်ရန် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၂၃) နေပြည်တော် ၂၄ နာရီဆက်သွယ်ရန် - ၀၆၇ - ၃၄၀၄၆၆၆၊ ၀၆၇ - ၃၄၀၄၇၇၇
Email - ddmrelief.lm@gmail.com, reliefupper2020@gmail.com, myanmarred@gmail.com

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများ ကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုး မှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန် နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးဆိုသည်မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိပြီး ပြည်သူပြည်သား များအားလုံး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအောက်တွင် အေးချမ်းသာယာစွာဖြင့် နေထိုင်နိုင်ခြင်း၊ ပညာသင်ကြားနိုင်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်များ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၄/၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ONE Friday Fights 93 ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ့ဖိုက်တာ သွေးလင်းထက် တွဲဆိုင်း ပါဝင်မည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇

ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ကျင်းပမည့် ONE Friday Fights 93 ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ့ဖိုက်တာ သွေးလင်းထက် တွဲဆိုင်း ပါဝင်လာ မည်ဖြစ်သည်။

သွေးလင်းထက်သည် ထိုင်းဖိုက်တာ ယော့ကီတီနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ရမည်ဖြစ်ပြီး ONE နှင့် လက်တွဲပြီးနောက် တတိယမြောက်ပွဲ ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ သွေးလင်းထက်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ONE Championship နှင့် စတင်လက်တွဲခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲထိုးသတ်ထားရာ တစ်ပွဲနိုင် တစ်ပွဲရှုံးနိမ့်ထားသည်။ သွေးလင်းထက်သည် ပထမပွဲတွင် ထိုင်းဖိုက်တာ ဂျစ်မောင်နှန်ကို အမှတ်ဖြင့် အနိုင်ရသော်လည်း ဒုတိယပွဲတွင် ထိုင်းဖိုက်တာ ဘရာဇီးကို အမှတ်ဖြင့် အရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။ ထိုင်းဖိုက်တာ ယော့ကီတီမှာ လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှ ONE Championship နှင့် စတင်လက်တွဲခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲ ထိုးသတ်ရာ နှစ်ပွဲစလုံး ပထမအချိန်မှာပင် အလဲထိုး အနိုင်ရထားသည်။

သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ - ONE Championship

အင်အားပြင်းထန်သော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်ရှား
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၇

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၇ ရက် မြန်မာတော်ချိန် နံနက် ၇ နာရီ၊ ၃၅ မိနစ်၊ ၁၇ စက္ကန့်အချိန်တွင် တမူးမြေငလျင်စခန်းမှ အနောက် မြောက်ဘက် ၅၁၉ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်ပ (Xizang, China) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၈ ဒီဂရီ ၅၅ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၈၇ ဒီဂရီ ၅၁ မိနစ်၊ အနက် ၁၀ ကီလိုမီတာခန့်ကို ဗဟိုပြု၍ အင်အား ရစ်(ချိ)တာစကေး ၆ ဒီဂရီ ၈ အဆင့်ရှိ အင်အားပြင်းထန်သော မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်ရှားသွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်။

မိုး/ဇလ

အီတလီစီးရီးအေ အမှတ်ပေးဇယားအဆင့်(၄)နေရာက လာဇီယိုအသင်း ရိုးမားအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရ

ရိုးမားအသင်းနဲ့ လာဇီယိုအသင်း တို့ ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ အီတလီစီးရီးအေပွဲစဉ်(၁၉)မှာ လာဇီယိုအသင်း အနေနဲ့ ရိုးမားအသင်းကို နှစ်ဂိုး ပြတ်နဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးမားအသင်းနဲ့ လာဇီယိုအသင်း တို့ပွဲစဉ်မှာ ရိုးမားအသင်းက ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် ၁၀ မိနစ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ ပယ်လီဂရီနိုရဲ့သွင်းဂိုး၊ ၁၈ မိနစ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ ဆေလီမေကာ ရဲ့ သွင်းဂိုးတို့နဲ့ လာဇီယိုအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



ရိုးမားအသင်းနှင့် လာဇီယိုအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

လာဇီယိုအသင်းဟာ အဝေးကွင်း မှာ ရိုးမားအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ် ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် အမှတ်ပေး စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ၁

အာဆီယံကလပ် ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုတတိယပွဲ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် မလေးရှားကလပ်တို့ ယနေ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၇

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ အာဆီယံကလပ် ချန်ပီယံ ရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုတတိယပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် နှင့် ၉ ရက်တို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး

မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် မလေးရှားကလပ် တီရန်ဂါနူးအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



အာဆီယံကလပ် ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲဝင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ရှီကျန်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် မြေငလျင်လှုပ်ခတ်

စာမျက်နှာ » ၁၃

တရားမဝင်လုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန် ပစ္စည်းများ၊ စားသောက် ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်း တင်ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

စာမျက်နှာ » ၁၄